
Protokół nr LXXVI 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 20 czerwca 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 20 czerwca 2023 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 11:16 tego samego 

dnia. Obradom przewodniczył Grzegorz Michalski. W posiedzeniu wzięło udział 13 

członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Dzień dobry państwu. Bardzo poproszę o ciszę. 

Witam państwa bardzo serdecznie. W dniu dzisiejszym LXXVII sesja Rady Miejskiej w 

Mogielnicy. Witam pana Burmistrza Sławomira Chmielewskiego. Witam panią Skarbnik, 

panią Anną Lewandowską. Witam Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Mogielnicy, pana Mateusza Muszyńskiego. Witam radnego powiatowego, 

pana Roberta Lipca. Witam szanownych radnych, szanownych sołtysów, przewodniczących 

Komitetów Osiedlowych i wszystkich mieszkańców, obecnych na dzisiejszej sesji. 

 Szanowni państwo. 

Odczytam na wstępie, porządek dzisiejszej sesji.  

Pkt 1. Otwarcie, stwierdzenie kworum.  

Pkt 2. Powołanie Sekretarza obrad. 

Pkt kolejny, to będzie informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

Kolejny pkt. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Kolejny pkt. Podjęcie uchwały, w sprawie zmiany uchwały, w sprawie WPF Gminy i Miasta 

Mogielnica na lata 2023-2027. 

Następnie podjęcie uchwały, w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Tutaj mamy, od momentu kiedy pojawił się porządek sesji podpisany, przed dzisiejszą sesją 

chcemy wprowadzić dzisiaj jeszcze jedną uchwałę. Uchwałę, w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. Więc, dojdzie jeszcze jeden pkt, związany z 

przyjęciem porządku obrad. 

Następnie, będzie debata nad raportem o stanie gminy. 

Podjęcie uchwały o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica. 

Pkt 11.Podjęcie uchwały, w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2022 rok. 

Podpunkt a) odczytanie opinii RIO z 27 kwietnia, w sprawie sprawozdania o przedłożonym 

wykonaniu budżetu za 2022 rok. 

Podpunkt b) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej z 26 maja 2023 roku, w sprawie o 

udzielenie Burmistrzowi absolutorium. 

Podpunkt c) odczytanie opinii RIO o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 31 

maja 2023 roku. 

Pkt 12. Podjęcie uchwały, w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Mogielnica, z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Pkt 13. Podjęcie uchwały, w sprawie uznania skargi na Burmistrza Gminy i Miasta 

Mogielnica za bezzasadną.  

Pkt 14.Podjęcie uchwały, w sprawie zatwierdzenia Rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mogielnicy.  

Pkt 15.Sprawy bieżące, interpelacje radnych.  



Pkt 16.Sprawy mieszkańców. 

 Pkt 17.Zakończenie obrad. 

 

   Szanowni państwo. Otwieram LXXVII sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Bardzo proszę 

radnych o potwierdzenie kworum obecności na dzisiejszej sesji. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Na Sekretarza obrad chciałbym zgłosić radną, panią 

Agnieszkę Malinowską. Czy radna wyraża zgodę? Radna wyraziła zgodę. Czy są jeszcze 

jakieś inne kandydatury? Nie widzę. W takim razie, bardzo proszę o wprowadzenie danych 

radnej Agnieszki Malinowskiej. I przystąpimy do głosowania nad powołaniem Sekretarza 

obrad dzisiejszej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnej Agnieszki Malinowskiej za jej 

zgodą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przyjęcie porządku obrad, w związku z 

wprowadzeniem uchwały tej, o której mówiłem na wstępie. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

 

4. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 



 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski odczytał informacje o zarządzeniach wdanych od 

ostatniej sesji tj. od zarządzenie nr 53/2023 do zarządzenia 65/2023. 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski Mamy tylko jeden protokół, protokół z sesji LXXV z 

dnia 29 maja 2023 roku. Protokołował Grzegorz Frasoński. Sekretarzem obrad był Stanisław 

Kępka. Przewodniczył obradom Grzegorz Michalski. I przystępujemy, jeżeli nie ma uwag do 

tego protokołu, to przystępujemy do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni państwo. Zwracam uwagę tu na 

jedną pozycję. Wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje zwiększają się o kwotę 900 

000,00.  A o co chodzi? Otóż, w ubiegłym tygodniu wpłynęło pismo od pana Starosty 

Krzysztofa Ambroziaka, w którym poinformował mnie, że Powiat zarezerwował środki na 

przebudowę drogi Dębnowola-Borowe, to jest odcinek o którym już debatowaliśmy w 

ubiegłym roku. Sprawa dotyczy no niebezpiecznego odcinka, jaki powstał na terenie 

Dębnowoli, ze względu na ten podniesiony wysoko chodnik. I w związku z tym, pozwoliłem 

sobie tą pozycję równoważną do środków Starostwa, czyli 900 000,00 wprowadzić. Jest na 

sesji radny powiatowy, nasz jedyny, to może ewentualnie zabrałby głos i wyjaśnił dokładnie 

sprawę. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec: Witam państwa bardzo serdecznie. Witam 

szanownych mieszkańców Gminy Mogielnica. Witam radnych. Witam pana Burmistrza, 

Przewodniczącego Rady. Szanowni państwo. Oczywiście, pragnę gorąco podziękować od 

razu z góry, za ewentualne przegłosowanie niniejszej kwoty. No jest to kwota, która jest 

niezbędna do tego, żeby wykonać remont tej drogi. Remont będzie polegał na poszerzeniu 

pasa drogowego na odcinku Dębnowoli i nałożeniu nakładki na cały odcinek drogi, czyli 

Dębnowola-Borowe. Droga ta jest (...) No mieszkańcy zgłaszali niejednokrotnie, że no 

niebezpieczna jest ze względu, tak jak tutaj Burmistrz wspomniał, tego wywyższonego 

chodnika ze względu na to, że samochody mijające się tam ciężarowe no często, gęsto 



najeżdżają na ten chodnik. I no i są tam ogromne problemy, ludzie się boją po prostu, po tych 

chodnikach chodzić. I dlatego też zgłaszali ten problem do nas i staramy się w jakiś sposób 

(...) oczywiście tutaj zaradzić. Oprócz tej drogi, tam też będzie realizowana inwestycja pod 

kątem chodnika na wysokości Szkoły w Borowym, ale to jest tak można powiedzieć, odrębna 

inwestycja od tej drogi. Cóż więcej mogę powiedzieć? No, póki co, na chwilę obecną tyle. 

Proszę tylko o ewentualne pozytywne rozpatrzenie tego wniosku i przegłosowanie tej kwoty, 

żeby wspólnie zrealizować tą inwestycję. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski : Dziękuję bardzo, panie Robercie, za 

uszczegółowienie kwestii związanej z drogą w Dębnowoli i w Borowym, drogą powiatową. 

Pamiętam jak byliśmy na spotkaniach, był problem i kwestia, czy w ogóle znajdą się w 

Powiecie środki finansowe na realizację tego zadania. Więc dziękuję panu bardzo za te 

działania, dzięki którym te środki się po prostu znalazły na to zadanie. Ponieważ, tak jak pan 

wspomniał i pan Burmistrz, mieszkańcy już od dłuższego czasu wnioskowali do Rady, żeby 

ten odcinek drogi został wykonany. 

 

   Radny Edward Kieszek : Panie Robercie. Jeździ pan tyle czasu w stronę Popowic, często się 

tam mijamy, zna pan drogę w Popowicach. Chciałbym poznać argumenty Starostwa, dlaczego 

w pierwszej kolejności została wykonana, będzie modernizowana droga w Dębnowoli, gdzie 

droga jest przejezdna praktycznie jak stół, a drogi w Popowicach, w Dobiecinie, są w bardzo 

fatalnym stanie. Dobrze pan o tym wie i uważam, że w tym kierunku żadnych pan nie 

poczynał działań, żeby robić to w sposób gospodarny, a nie w pewnym określonym celu. 

Dziękuję. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec: Panie Edwardzie. To znaczy tak. No, czy ja nie 

poczynałem działań? Wie pan, staram się wykonywać swoją funkcję najlepiej jak potrafię. I 

faktycznie, tak jak pan powiedział, jeżdżę po tych drogach powiatowych, nie tylko po 

powiatowych bo i po gminnych, obserwuję sytuację, jak się (...) co się dzieje na tych drogach. 

No są (...) Słuchajcie. No nie da się zrobić wszystkiego na raz. Realizujemy inwestycje w 

każdym miejscu, wydaje mi się gminy. Zaczęliśmy drogę, tutaj ul. Zagańczyka. To jest ta 

droga, o której pan mówił właśnie. Bardzo długo ta droga nie była remontowana i tu był w 

okolicy cmentarza, największy uważam problem z jazdą, ponieważ tu były największe dziury 

do, można powiedzieć miejscowości Miechowice i dostał ten odcinek zrealizowany. No, ja 

sobie zdaję sprawę, że tam jest potrzeba i ja wiem doskonale, że tam jest potrzeba realizacji 

tej drogi. I będziemy starali się, w miarę możliwości finansowych, zrealizować tą drogę. To 

obiecuję, póki jeszcze, póki będę radnym. Niemniej jednak, tak jak powiedziałem, 

wszystkiego naraz się nie da zrobić. Jakie były priorytety? No, wie pan. Rozmowa z 

mieszkańcami, jeździmy na spotkania z mieszkańcami. Ja nie przypominam sobie, żebyśmy 

byli w Miechowicach na takim spotkaniu, czy w Popowicach z mieszkańcami. Ja tu mam, 

miałem kontakt z panią, jeżeli chodzi o Dobiecin, z panią sołtys. W pewnym momencie, 

nawet zostały pozyskane środki z Funduszu klęskowego na tą drogę. Pamiętacie państwo, o 

czym mówiłem na poprzednich sesjach. Niestety, te fundusze zostały wycofane. My 

czekaliśmy, bo myśleliśmy że oczywiście te fundusze zostaną przywrócone, że to będzie tak 

doraźnie tylko na moment covida. No covid się skończył i niestety, tych funduszy nadal nie 

ma. Wie pan, ja sobie zdaję (...) Droga na Dobiecinie (...)  Gmina dostała środki z KPO. No 

dobrze. Nic nie przerywa. Przepraszam. Szanowny panie. Jeżeli dostaliśmy jakieś środki, na 

pewno zostały ulokowane na inwestycje, które były zaplanowane wcześniej. Te środki, 

poszczególne środki są kierowane w odpowiednie miejsca i na pewno zostało to przemyślane. 

Na pewno te środki nie zostały wykorzystane nie w odpowiedni sposób, nie tak jak były 

zaplanowane. Więc, to czy wpłynęły jakieś środki, czy nie, no to decyzja jest po prostu 



priorytetowa. Są drogi, które trzeba zrobić już. Ja sobie zdaję sprawę, jeszcze wczoraj 

jechałem właśnie drogą na Dobiecin. Jest w tym momencie połatana, bo się skończyły 

remonty cząstkowe na, w tamtym regionie. Objechałem też Popowice, objechałem Pawłowice 

i Dąbrowę. Ten odcinek, który tam jest taki krótki, jeszcze nie zrealizowany, Rawską Drogę. 

Wie pan, tych odcinków jest naprawdę sporo. Kwestia, tak naprawdę, rozmów. Byliśmy 

niejednokrotnie w Dębnowoli, w Borowym, gdzie mieszkańcy naciskali na to, że jest 

niebezpiecznie, że trzeba tą drogę zrobić, bo zdarzy się kiedyś wypadek. I kto będzie za to 

odpowiadał? Ja będę za to odpowiadał? Pan będzie za to odpowiadał? No niestety nie. A tutaj 

ja rozumiem, że ta droga jest w złym stanie. Jest remontowana na bieżąco. Staram się to robić 

w taki sposób, żeby tych dziur nie było, żeby dało się jeździć w miarę przyzwoicie. 

Aczkolwiek, najgorszym odcinkiem na tej drodze, uważam jest odcinek w tym lasku, tam 

gdzie jest teren podmokły. Gdzie tak naprawdę, koszt remontu tego odcinka jest bardzo 

ogromny. Dlatego, że tam trzeba po prostu wymienić całą podbudowę. Prawda? Zgadza się 

pan ze mną? No właśnie. Więc teraz, kwestia jest tego (...) A pieniędzy niestety  (...) te 

pieniądze są niestety ograniczone. Tak jak pan wie doskonale w swoim gospodarstwie, też 

pan wszystkiego naraz nie zrobi. Staramy się robić systematycznie, aczkolwiek no nie 

wszystko się da naraz. Dziękuję. 

 

   Radny Edward Kieszek : Argumentacja żadna, w mojej ocenie. Uważam, że trzeba robić 

najpierw to, co jest pilne, a nie reperować to, co jest dobre. Dziękuję bardzo. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec: Argumentacja żadna, panie radny. No wie pan, 

dla pana żadna. A dla mnie jednak słowo i rozmowa z mieszkańcami, jest ważnym i istotnym 

elementem mojej służby. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo. Powiem państwu też tak. 

Mieszkańcy Borowego i Dębnowoli zadeklarowali wkład własny na wykonanie też tej drogi. 

To też nie jest tak. Bardzo często pojawiają się w gminie takie zadania, na które mieszkańcy 

deklarują wkład własny. To jest tak, jak pojawia się jakiś projekt na dofinansowanie. I mamy 

do wyboru 2 drogi. Jedną, wykonania bez dofinansowania, a drugą wykonania z 

dofinansowaniem. Szanowni państwo. I tak jak tutaj radni są, z reguły jest tak, że realizujemy 

zadanie które jest dofinansowane ze źródeł zewnętrznych, czy z jakiś dodatkowych źródeł 

finansowych. Na terenie Powiatu, mnóstwo dróg jest tak robionych. Teraz, droga ze Starej 

Wsi w kierunku Błędowa. To też była droga, którą można było robić, można było nie robić. 

Natomiast pojawił się (...) wsparcie zewnętrzne od osoby fizycznej, która wsparła wykonanie 

tej drogi. I jest realizowana ta droga, tak. I w interesie każdego tutaj z obecnych radnych, czy 

radnego powiatowego na pewno jest to, żeby wykonać te wszystkie drogi powiatowe. Trzeba 

się cieszyć, że kadencja Rady trwa 5 lata. Trzeba się cieszyć, że jest bardzo dobra współpraca. 

I kolejna kwestia jest taka, że adekwatnie do tego co mamy na początku roku zaplanowane 

przy współpracy z Powiatem, w każdym roku szanowni państwo, udaje nam się więcej tych 

dróg powiatowych zrobić. I sami zobaczcie państwo, droga powiatowa w granicach miasta, 

ul. Dziarnowska. Ile lat trwa modernizacja tej drogi i jakie są koszty. Więc ja rozumiem pana 

potrzebę, rozumiem panie Edwardzie (...)To nie jest moja potrzeba (...)że zbliżają się wybory 

i dobrze byłoby, żeby droga była zrobiona. Natomiast, jakby pan rozmawiał z radnymi, ze 

Starostą, to by pan wiedział, że też są prowadzone rozmowy w zakresie modernizacji tej 

drogi. Bo radni naprawdę mają świadomość tego, radni którym naprawdę zależy na dobrze 

mieszkańców, gdzie są drogi, jakie są problemy, jakie są potrzeby. Tylko niestety, sytuacja 

Starostwa nie jest zbyt kolorowa. I Starostwo naprawdę każde środki, które znajdzie stara się 

adekwatnie, relatywnie, najmocniej efektywnie wykorzystać. 

 



 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę państwa. Na 4 radnych, którzy są wybierani do 

Powiatu z terenu Gminy Mogielnica i z Nowego Miasta, mamy tylko 1 radnego. Mamy 

jednego radnego i proszę na to zwrócić uwagę. W poprzedniej kadencji, mieliśmy Starostę z 

Mogielnicy. Nic nie stało na przeszkodzie, żeby przeprowadził tak procedurę, aby ten odcinek 

drogi został zrealizowany. Oczywiście, będzie tutaj zaraz odezwanie, że pan Burmistrz jest 

złośliwy. Ja nie jestem złośliwy. Ja tylko mówię, że kto ma tzw. władzę, jest Starostą, jest 

Burmistrzem, powinien dbać o swój teren. Zadbał o jedną rzecz, o konflikty. To na pewno. 

Proszę sobie policzyć panie Kieszek, ile zostało zrealizowanych zadań wspólnie z obecnym 

Starostą, panem Krzysztofem Ambroziakiem. Proszę sobie przejrzeć, od początku tej 

kadencji. I proszę sobie porównać z poprzednikiem. I to jest dla mnie odpowiedź. Ten 

odcinek był również wtedy uszkodzony. Jeśli nie zrobił tego, to nawet i pod swoim domem 

nie był w stanie wyremontować ul. Zagańczyka. Dopiero w tej chwili, zostało zrealizowane te 

zadanie. Także, radny nasz jest niestety 1. Nie ma wsparcia ze strony drugiego radnego. No to 

na 15 radnych, tak, w Powiecie (...) 21. O. Wyleciało mi z głowy. Proszę państwa, no co 

może zrobić 1 radny? Chwała mu, że to co jest w tej chwili, to dobra współpraca naszego 

radnego ze Starostą, nie ma żadnego konfliktu między mną a panem Starostą. Natomiast ja 

rozumiem, jak wygląda budżet powiatu i jak wygląda budżet gminy. Myślę, że w części 

dyskusyjnej na samym końcu, będzie jeszcze okazja na ten temat porozmawiać. Bo zdam 

państwu relację ze spotkania, które wczoraj odbyło się, w sprawie drogi na Izabelinie. Z 

mieszkańcami spotkałem się o godz. 19.00 i rozmawialiśmy. Więc pewne rzeczy, myślę takie 

dyskusyjne na ten temat poruszę. Także, proszę tutaj nie winić radnego, tylko odwoływać się 

do poprzednika. 

 

   Radny Edward Kieszek : Panie Robercie. A Starostwo pozyskało środki z zewnętrz na 

realizację tego zadania? Czy to będą środki Powiatu i Gminy tylko? No, o zadaniu, ulicy, 

drogi powiatowej Dębnowola-Borowe. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec: Nie. Na chwilę obecną na to zadanie nie zostały 

jeszcze pozyskane. Na razie, zabezpieczamy środki w budżecie panie Edwardzie. Jeżeli 

pojawi się możliwość pozyskania środków z zewnątrz, to na pewno Starostwo pozyska 

środki. Dlatego, że wszelkie możliwe środki, składamy wszelkie wnioski, które są tylko 

możliwe do złożenia. A na pewno, pozyskaliśmy środki od mieszkańców. Bo mieszkańcy też 

zadeklarowali swój wkład w tą inwestycję. 

 

   Radny Edward Kieszek : A teraz to jeszcze, panie Burmistrzu (...) Panie Przewodniczący, ja 

jeszcze nie skończyłem. Chcę panu przypomnieć problem z drogą na Dziuninie, która była 

poprzedniej kadencji. I troszeczkę pan opowiada tutaj swoje bajki, bo dobrze pan wie, jaka 

wojna toczyła się o realizację tego zadania między Gminą a Starostwem. Droga na Dziuninie, 

poprzedniej kadencji. Co pan wyprawiał jeden i drugi? Cyrki były.  Nasyłał pan mieszkańców 

jednych na drugich. Dylew przychodził przeciwko Dziuninowi. No, chore. I pan mówi, że 

realizacji zadań nie było, współpracy. Nie było współpracy, bo nikt nie był tą zainteresowany. 

A uważam, że najbardziej pan był niezainteresowany realizacją tych zadań. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Panie Edwardzie. Powie mi pan jedno słowo. Co to 

wnosi do tej rozmowy obecnie teraz? Rozmawiamy na temat drogi, całkowicie innej. 

 

Radny Edward Kieszek : Starostwo powinno realizować tą drogę, jeżeli pan Ścisłowski był 

poprzedniej kadencji i nie realizował. 

 



   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  To niech się pan Burmistrz spotka z panem 

Ścisłowskim i się napiją kawy, a pan się skupi na merytorycznej pracy dzisiaj. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Jolanta Radzimirska: Ja tylko 2 słówka, bo 

o ile dobrze pamiętam droga w Dębnowoli, to jest realizacja inwestycji, która została zaczęta 

przy (...) podczas budowy chodnika. Pamiętam wtedy dobrze (...) Także wydaje mi się, że w 

tej chwili realizacja drogi w Dębnowoli, to jest po prostu ciąg dalszy inwestycji, która została 

rozpoczęta w poprzedniej kadencji. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Ostatnią rzeczą, szanowni państwo, chcę uzupełnić w 

zakresie dróg powiatowych. Wyobraźcie sobie, szanowni państwo. Ulica powiatowa w 

granicach miasta, ul. Dziarnowska, na którą udało się uzyskać dofinansowanie w wysokości 

około 5 000 000,00 zł. Gdyby nie było tego dofinansowania, to nawet gdybyśmy chcieli tą 

drogę robić w Dębnowoli i w Borowym, zapewne nie mielibyśmy na to środków finansowych 

ani my, ani Starostwo. Więc też musicie szanowni państwo, mieć świadomość tego. 

 

Następnie Przewodniczący Grzegorz Michalski zwrócił się z prośbą do mieszkanki aby 

opuściła salę obrad wraz z psami.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Edward Kieszek 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: zarządził 5 min przerwy. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski Bardzo proszę o zajęcie miejsc. Szanowni państwo. 

Wznawiam LXVI sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Przepraszam państwa za zaistniałą 

sytuację. I chciałbym jeszcze podkreślić jedną bardzo ważną rzecz, szanowni państwo. Urząd 

Gminy jest taką instytucją, która jest otwarta dla wszystkich. Ale zgodnie z zasadami 

poszanowania prawa, godności, bezpieczeństwa i tego się zawsze będę trzymał. I dlatego też 

będę starał się pilnować maksymalnie tego porządku tutaj. No nie może być tak, że osoba, 

mieszkanka gminy przychodzi z bardzo dużym psem, niezabezpieczonym do Urzędu Gminy. 

Pies jest bez nadzoru, bez opieki. Nie możemy się godzić na takie sytuacje. Więc dlatego, 

została sesja przerwana. Była przeprowadzona rozmowa z tą panią. I wznawiamy sesję, 



szanowni państwo. Przystępujemy, szanowni państwo, do kolejnego pkt. Podjęcie uchwały, w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.  

Następnie odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Włodzimierz Wasiak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przejdziemy jeszcze do jednego pkt. I tutaj mam 

prośbę od pani Kierownik Ośrodka Zdrowia w Mogielnicy, o przesunięcie jej punktu 

wcześniej, ponieważ ma umówione spotkanie. Służbowe, oczywiście. Szanowni państwo. 

Przechodzimy do kolejnego pkt. Podjęcie uchwały, w sprawie (...)sprawie (...) Tu mamy pkt 

8. Podjęcie uchwały, w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Grójeckiego 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały . 

 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Grójeckiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Edward Kieszek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo, przystąpimy teraz do pkt, 



związanego z podjęciem uchwały, w sprawie zatwierdzenia Rocznego sprawozdania 

finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mogielnicy. 

Odczytam projekt tej uchwały. I następnie, udzielę głosu pani Kierownik. 

Odczytał projekt uchwały. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mogielnicy 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały . 

 

   Kierownik SP ZOZ w Mogielnicy Joanna Latosiak: Dzień dobry, panie Burmistrzu. Witam 

panie Przewodniczący. Witam Wysoką Radę. Chciałabym tylko dodać do tego, że strata, 

która jest wykazana ponad 663 000,00 zł została pokryta ze środków własnych ZOZ-u. Na 

chwilę obecną, mamy tam jakiś dodatek na plus. Także, jeszcze funkcjonujemy gwoli 

ścisłości, tak. Braków nie ma. Ale postaram się to zorganizować, żeby żebyśmy się mogli 

rozwijać w dalszym ciągu. No i cóż. No, strata wynika z tego, że 4 osoby przeszły na 

emeryturę. Odprawa tych osób, wszystkie świadczenia związane z tym, no to był właśnie ten 

koszt. Drugim kosztem, który spowodował tą stratę jest covid, był covid, który właśnie się 

zakończył. No, wszyscy jesteśmy chyba zorientowani, jakie ceny istniały wtedy, tak. 

Konieczność zabezpieczenia nie tylko personelu, ale całego obiektu i wszystkich pacjentów, 

no jakby spowodowała, zwiększyła tą stratę. Także ja tutaj Wysoka Rado, proszę o 

pozytywne zaakceptowanie mojego sprawozdania. Zrobiłam co mogłam, co się dało na te 

chwile. Postaram się zrobić więcej, żeby zgromadzić równie (...) większą kwotę może uda się. 

Nie wiem. Obiecuję, zobowiązuje się do tego. Także ja tyle, jeśli gwoli ścisłości. Także, 

dziękuję.  

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję bardzo pani Kierownik. Czy ktoś tutaj z 

Obecnych chciałby jeszcze zadać jakieś pytanie, korzystając z obecności pani Kierownik 

Joanny Latosiak? Nie widzę. W takim razie, szanowni państwo, przystępujemy do głosowania 

nad podjęciem uchwały, w sprawie zatwierdzenia Rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mogielnicy. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Mogielnicy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr 

Nejman, Bogdan Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

9. Debata nad Raportem o stanie Gminy. 



 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przystępujemy do pkt. Debata nad raportem o stanie 

gminy. I szanowni państwo. W materiałach radni mieli dostępny raport. Jest to dokument 

publikowany od 2018 roku. Jest publikowany od 2018 roku. Wynika on z kwestii zmian 

przepisów ustawy o samorządzie, które nałożyły obowiązek, żeby Urząd Gminy, samorząd 

sporządzał taki raport, dokument, w którym są przedstawione wszelkie rzeczy wykonane w 

danym roku finansowym. Mamy również, szanowni państwo, złożony wnioski od 

mieszkańca, od pana Wiesława Wilewskiego na ręce Przewodniczącego Rady, w związku z 

art. 28aa ust. 6 ustawy o samorządzie gminnym. Zgłasza chęć udziału w debacie nad 

Raportem o stanie gminy za 2022 rok. Jest zebranych pod tym wnioskiem 25 podpisów 

mieszkańców Gminy Mogielnica. I w takim razie, szanowni państwo, przystąpilibyśmy do 

debaty nad Raportem o stanie gminy. Bardzo proszę, panie Wiesławie.  

 

   Wiesław Wilewski: Panie Przewodniczący. Ja chcę zabrać głos. Chciałbym posłuchać 

najpierw tych wszystkich wypowiedzi, które dotyczą raportu. Ja mam przygotowane nawet 

pytania do pana Burmistrza, jeżeli chodzi o raport, bo przejrzałem go. I dlatego też, może 

moja wypowiedź nastąpiłaby przed głosowaniem nad wotum (...) A, nad absolutorium. 

Dlatego też chciałbym wysłuchać radnych, co mają do powiedzenia w sprawie Raportu. A ja 

bym na końcu chciał sobie zabrać głos, podsumować to co przygotowałem i zadać panu 

Burmistrzowi kilka pytań. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję bardzo, panie Wiesławie. Panie Wiesławie. 

Jest taki porządek obrad dzisiaj, tak. Najpierw mamy jakby debatę nad Raportem o stanie 

gminy, później mamy uchwałę, w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza. Więc 

szanowni państwo, zgodnie z wprowadzoną w 2018 roku nowelizacją ustawy o samorządzie 

gminnym, Burmistrz co roku do 31 maja przedstawia Radzie Miejskiej Raport o stanie gminy. 

Raport podsumowuje działalność samorządu gminnego w roku poprzednim. Jest to już z kolei 

piąty raport, od chwili wejścia w życie ustawy. Zakres opracowywanego dokumentu obejmuje 

przede wszystkim, realizację polityk, programów, strategii, uchwał Rady Miejskiej na rok 

2022. Informacje zawarte w niniejszym dokumencie, służą mieszkańcom przede wszystkim 

Gminy Mogielnica, także osobom zewnętrznym, do zwiększenia wiedzy na temat 

funkcjonowania samorządu gminnego, a także stanowią podstawę do prowadzenia dialogu na 

temat przyszłości gminy. I dzięki niemu, w takim dokumencie mieszkańcy mają jakby zbiór 

wszystkiego, co w danym roku w gminie zostało zrealizowane, jakie działania zostały 

podjęte, jakie zostały zapoczątkowane, jakie udało się zakończyć. I chciałbym tutaj chyba 

oddać głos na wstępie, panu Burmistrzowi. Proszę bardzo, pani Burmistrzu. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni państwo. Tradycyjnie, jak od 5 

lat, jak powiedział Przewodniczący opracowujemy taki dokument. Powiem, że ten dokument 

przygotowuje pani Sekretarz, na podstawie informacji złożonych przez pracowników. Ten 

dokument, za ten dokument nie płacimy. Bo w innych gminach, w powiatach, jak również i w 

województwach, to firmy składają już zlecenia, żeby przygotowywać tego typu raporty. Dla 

mnie, to jest powielanie tego, co przez ubiegły rok zostało zrobione. Większość ludzi miała, 

mogła zobaczyć to namacalnie. To jest kolejny dokument i komplikowanie prostych spraw, 

poprzez tworzenie kolejnych dokumentów fikcyjnych i tak dalej. No ale widocznie tak to 

państwo musi funkcjonować, żeby otumanić przynajmniej część narodu, żeby nie wiedziała o 

co chodzi. Tak to powiem brzydkich słowach. Od 99 roku, wtedy ukazał się pierwszy raport 

przygotowany przeze mnie, co roku był publikowany. I jeśli państwo pamiętacie i są tutaj 

starzy radni i nowi, to taki raport zawsze był wyłożony. Były podsumowane zadania. Kolejne 

raporty, były publikowane, były powszechnie dostępne i ta informacja była przekazywana. 



Dla mnie też to było dobre, bo było w podsumowaniach. Tutaj jest kolejne powielanie 

dokumentów, które i tak by się ukazały w postaci takiego raportu, bo taki raport na własne 

potrzeby i tak przygotowuję na komputerze. I na koniec tej kadencji państwu przedstawię, co 

udało się zrobić. To co udało się zrobić na miarę możliwości budżetu gminy. Jak będzie 

wyglądała sytuacja w 2023 roku, zobaczymy. Ten Raport o stanie gminy, no chciał nie chciał, 

prezentuje możliwości też gminy. Czyli, to co jest możliwe na podstawie środków, jakie 

mamy w budżecie gminy. Dużo liczb, dużo wskaźników. I tak nikt pewnie tego nie czyta, 

poza panią Sekretarz. Może ktoś z radnych przeczytał. Przepraszam bardzo. Staraliśmy się 

odpowiedzieć na zapotrzebowanie mieszkańców, ale oczywiście, nie odpowiedzieliśmy na 

wszystkie zapotrzebowania. Zawsze będzie pytanie takie, że no tak, ja już czekam 20 lat na 

coś tam. No i w ubiegłym (...) wczoraj usłyszałem taką odpowiedź. No w końcu się 

doczekałem 20 lat na ten wodociąg. Mowa o Izabelinie, akurat tak na świeżo. Jeden z 

mieszkańców powiedział, czekałem 20 lat, ale w końcu jest wybudowany. No tak to wygląda. 

My byśmy i 20 lat temu go wybudowali, gdyby były pieniądze. Bo wszystko zależy nie od 

chęci Burmistrza, czy od chęci radnych, tylko od możliwości finansowych budżetu gminy. A 

jakie one są, to najlepiej by powiedziała pani Skarbnik, ale nie będziemy tutaj jej męczyć, 

żeby przedstawiała wam po prostu liczby. Widzicie to namacalnie w sposób taki, że co 

pewien czas albo są środki i je konsumujemy w postaci wprowadzenia kolejnych zadań, albo 

po prostu mówimy, że tych środków nie ma. Po tragicznym roku 2020, bo to był tragiczny 

rok, kiedy po raz pierwszy nie można było zbilansować budżetu, na razie spokojnie. Co widać 

zresztą po minie pani Skarbnik. Spokojnie możemy kolejne budżety uchwalać i przedstawiać. 

I mam nadzieję, że tak będzie w kolejnych latach. Bo jest to ogromna zasługa pani Skarbnik i 

tutaj chylę czoła nad jej pracą. Bo naprawdę jest osobą, która prowadzi ten budżet w sposób 

skrupulatny, żeby nie użyć słowa idealny, czego wyrazem są opinie Regionalne Izby 

Obrachunkowej. Zresztą, opinie za chwilę będą tutaj czytane. Także, przyszłość gminy 

dopóki pani Skarbnik Anna Lewandowska będzie Skarbnikiem, na pewno będzie dobra. 

Ciężko wzdycha, ale prawda jest taka jaką mówię. I za to, pani Skarbnik dzisiaj przede 

wszystkim dziękuję, bo to wykonanie budżetu to pani zasługa. 

 

  Przewodniczący Grzegorz Michalski: Szanowni państwo co roku również na stronach 

internetowych Urzędu Gminy, w Biuletynie Informacji Publicznej jest publikowany Raport z 

wykonania budżetu, takie sprawozdanie finansowe. Tam też są bardzo szczegółowe 

informacje o tym, jak każda złotówka z pieniędzy publicznych została wydatkowana w 

gminie. Ci z państwa, którzy są już dłużej sołtysami, czy są radnymi. Już zresztą to jest 

kolejny rok Rady, tak. Więc to nie jest pierwszy rok nowej kadencji, więc wiecie państwo, że 

te dane są ogólnie dostępne. Jeżeli ktoś chce do takich materiałów dotrzeć, to nie ma z tym 

żadnego problemu. Dobrze. Szanowni państwo. Przechodzimy teraz do typowo rozmowy i 

debaty, na temat Raportu o stanie gminy. No i teraz, panie Wiesławie, udzieliłbym panu 

głosu. 

 

   Wiesław Wilewski: Zanim zadam pytanie do pana Burmistrza, chciałbym powiedzieć jedną 

rzecz taką, że od 98 roku, z przerwami byłem w Radzie. Co niektórzy tutaj jeszcze moi 

koledzy, z którymi współpracowaliśmy są. I co należałoby powiedzieć? Jak w każdej Radzie 

jest, są przeciwnicy, jest koalicja. No i wiadomo, że jak jest opozycja, a jest dobrze. Tylko 

trzeba sobie zadać pytanie takie. Czy opozycja zawsze racjonalnie zabiera głos i wymaga od 

reszty i od pana Burmistrza róbmy to, róbmy to, róbmy to? Na dzisiaj sesji, ja posłuchałem 

wypowiedzi radnego Kieszka. Z czego troszeczkę się tak pogubiłem w ten sposób, że kilka lat 

temu była okazja na to, żeby cisnąć na drogę powiatową w Popowicach. Z wiadomych 

względów. W tej chwili ta opozycja, która tu siedzi i ja słucham ich wypowiedzi, trzeba było 

być (...) Czy wtedy byliście w opozycji ze Starostą Grójeckim? Czy w koalicji? Jeżeli byliście 



w koalicji, a nie wykonaliście tej drogi w Popowicach, no to źle. To znaczy, że są jakieś 

niedomówienia. A wtedy była okazja na to cisnąć, zrobić, dzisiaj nie byłoby tych problemów. 

Pan Burmistrz powiedział wcześniej, że co może zrobić 1 radny w powiecie. Mamy 1 radnego 

w powiecie. I panie Burmistrzu, odpowiem. Ten 1 radni zrobił więcej, niż od tej kadencji, 98 

kiedy ja zacząłem z przerwami być radnym, niż reszta pozostały gdzie było 2. No, zawsze 

mam 1 radnego. I teraz chciałbym powiedzieć taką rzecz. Właśnie ten 1 radny, w tej kadencji 

Dziarnowska, Zagańczyka to były bliskie ulice naszemu byłemu Staroście. Z wiadomych 

względów. Nie chcę wymieniać dlaczego one są bliskie. Jedna to chociażby dla (...) taka, że 

mieszka na Zagańczyka i do tego momentu, gdzie ta droga była w takim stanie, jak w stanie, 

teraz może powiem za dużo, nie. Ale tam to jest ostatnia droga w Mogielnicy na cmentarz. I 

od momentu Wolskiej do cmentarza, były takie doły, nie wiem czy ja powinienem 

powiedzieć, ale ten który zmarł zanim został doprowadzony na cmentarz, to miał dużo 

siniaków. Bo tam były takie wyboje. I tu należałoby postawić już kropkę, żeby na ten temat 

nic nie mówić. Ale, musimy mówić dalej. Most w Główczynie. Zasługa radnego 

powiatowego. Dziarnowska, czy Zagańczyka, wspominałem. 1 radny. Także chwała mu za to 

i widać, że wypełnia te swoje obowiązki radnego powiatowego, tak jak powiedział, tak jak 

umie i robi to dobrze. My możemy to stwierdzić. Czyli ten Burmistrz (...) Ojej, radny 

powiatowy spełnia swoje zadanie. I bez względu na to, że Starostą jest nie rodak z 

Mogielnicy, tylko z innej miejscowości, bodajże Chynów, jednak siła przebicia tego 1 

radnego jest duża. Potrafił się porozumieć człowiekiem, który nie jest z naszej gminy. I może 

na (...) tych pochwał wystarczy. Ja tylko chcę zauważyć, że i powiedzieć, że przez te 25 lat 

funkcjonowania Burmistrza, było bardzo dużo wszystko na nie. To źle, to źle, to źle. To 

powiedzcie jak zrobić, żeby było dobrze. Bo powiedzieć źle, bo źle, no to ja (...) każdy z nas 

potrafi. Ale trzeba mieć argument. Panie Burmistrzu, zrobił pan źle. Ja bym zrobił tak i tak. 

Spotykamy się, rozmawiamy na argumenty. Ja mogę być przeciwnikiem pana. Dochodzimy 

do wniosku, należy zrobić tak i jest okej. I co jeszcze mogę tylko powiedzieć, że przez 25 lat, 

ja mieszkam od urodzenia w Mogielnicy, to teraz w gminie może niekoniecznie w samym 

centrum, ale proszę zobaczyć. A żeby to zobaczyć i sobie przypomnieć, jak ta Mogielnica 

wygląda, są fotografie takie umieszczone na Placu Poświętnym, na Placu Dół. I jak wygląda 

teraz. To jest właśnie w opozycji, to słowo źle. Źle. I teraz sami oceńcie państwo i 

porównajcie, ile zostało zrobione. Nie chcę wymieniać tych wszystkich inwestycji, bo by 

zabrakło czasu na sesję, a nie chcę przedłużać, bo to sesja długa jest. Dlatego też mówiąc, że 

coś się źle i pisać do prokuratora, pisać tu. A jednak, dalej Burmistrz funkcjonuje. Rada się 

zmienia, dalej funkcjonuje, znowu się rozwija. Do prokuratury tam niejedna ścieżka jest 

wydeptana. Między innymi, ja też ją tam wydeptałem. I to by było na tyle. Także niech będzie 

źle, ale niech będzie tak jak jest. Niech to będzie tak źle. A teraz panie Burmistrzu, mam do 

pana kilka pytań. Mam pytań 5. Nie będę zadawał wszystkich ciurkiem, tylko może umówmy 

się tak, że ja zadam jedno, pan odpowie, ja zadam drugie. Dobrze? Tak by było najlepiej. 

Przejeżdżając przez Rynek w Mogielnicy, pewnego czasu to znaczy 2-3 tygodnie temu, już 

nie mogę skojarzyć dokładnej daty, widziałam takie firanki naokoło nowego tego Urzędu. 

Rusztowania jakieś. To nowy Urząd już zagrodzony, już malowany? Proszę mi powiedzieć, 

ile kosztowało odnowienie tego Urzędu? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Panie Wiesławie, Wysoka Rado, szanowni państwo. 

Odnowienie elewacji wynikało z gwarancji, czyli nie kosztowało nic. Czyli, tak jak but wam 

się zepsuje, jest w okresie gwarancji, oddajecie go do naprawy, no i nie płacicie za niego. Tak 

samo i to, co zostało wykonane, czyli odnowienie elewacji było w ramach gwarancji 

należytego wykonania przez wykonawcę. I wykonawca na nasze wezwanie, odnowił tą 

elewację. Także, żadnych kosztów tutaj nie ponieśliśmy. 

 



   Wiesław Wilewski: Dziękuję za odpowiedź. Jest to też źle. Dla niektórych może. Ale mam 

następne pytanie. Dlaczego tak długo trwa przebudowa, budowa ul. Dziarnowskiej? Ja zdaję 

sobie sprawę, co jest tam robione, że to jest po prostu zaczęta budowa, tak jakby ktoś wszedł 

na pustynię i robił to wszystko od początku. Dlatego też, ja bym bardzo prosił, żeby pan może 

udzielił radnym i nam tu wszystkim odpowiedzi. A ja z tymi którzy, z którymi się spotykam i 

pytają mnie, żebym im udzielił odpowiedzi ze źródła. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Proszę państwa. Zanim przystąpiliśmy do przebudowy 

tej drogi, czyli zanim została opracowana dokumentacja, wystąpiłem do wszystkich instytucji, 

które mogą tam mieć media o dokonanie przebudowy sieci. Czyli do Gazowni, Orange - 

mówimy o sieci telekomunikacyjnej, do Zakładu Energetycznego o przebudowę tej 

infrastruktury. Po opracowaniu dokumentacji i rozpoczęciu budowy, była ona realizowana 

etapami, ponieważ nie można było naraz kilku prac. Czyli, przebudować sieć wodociągową i 

sieć kanalizacyjną, bo to jest zadanie gminy mimo, że to jest droga powiatowa. Więc gmina 

najpierw przystąpiła do przebudowy sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Następnie, na nasze 

nieszczęście, zaczęły się zgłaszać Gazownia i widzieliście to chyba w tym roku, 

pomarańczowe rury były kładzione. Czyli, wymieniali gazociąg już praktycznie tuż przed 

rozpoczęciem przebudowy przez powiat. Mało tego, dosłownie 3 lub 4 tygodnie temu, firma 

weszła i jeszcze kładła światłowód. No i mało tego, największy problem mamy z przebudową 

sieci energetycznej, a mianowicie od ul. Kilińskiego została wybrana przez PGE firma do 

przebudowy sieci napowietrznej na podziemną, bo to jest po stronie PGE, a nie gminy. Bo 

naszym zadaniem jest oświetlenie ulicy, a nie przebudowa sieci zasilającej. No i jest to firma, 

z którą są problemy. Firma Strabag ma problemy. Wczoraj były problemy z nimi i kierownik 

budowy wiem, że tam ostro z nimi dyskutował. A mianowicie, zakopane kable były grunty 

niedogęszczone. No firma Strabag po zejściu z tej budowy  zostawi Starostwu gwarancję. No 

jak zostawi gwarancję i zacznie się zapadać jezdnia, czy na przykład chodniki, to to pytanie, 

dlaczego. No dlatego, że ktoś źle wykonał podbudowę. Oni podbudowę wykonali, ale w 

międzyczasie wchodzi ktoś i rozkopuje, nie dogęści tego gruntu. Więc, ta inwestycja jest 

skomplikowana. Jest to kapitalny remont tej drogi. Jeszcze do tego doszła kanalizacja 

deszczowa. I stąd, no chciał nie chciał, ta inwestycja tak długo trwa, bo tu jest kilku 

wykonawców. Powiat jako właściciel drogi, gmina jako właściciel sieci wodno-

kanalizacyjnej, PGE jako sieć energetyczna, Gazownia jako sieć gazowa i Orange jako 

telekomunikacja. I te wszystkie instytucje, żeby zgrać, naprawdę to nie jest prosty sposób i 

dlatego tyle czasu trwa ta przebudowa.  

 

   Wiesław Wilewski : Następne pytanie moje, jest takie. Gmina zakupiła plac, wchodząc do 

Urzędu starego po prawej stronie. I chciałbym zapytać się. Jakie są plany na 

zagospodarowanie tego placu? Czy tam coś będzie? Też spotykam się z takimi pytaniami. 

Bardzo pana Burmistrza proszę o odpowiedź. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Plac ten został zakupiony no nie na powiększenie 

Urzędu Gminy, tylko chcemy w tej części wybudować w perspektywie czasowej nie wiem, 

najbliższych lat, Dom Kultury. Bo z prawdziwego zdarzenia, Miejsko-Gminny Ośrodek 

Kultury nie ma swojego budynku, tylko wykorzystuje budynek OSP Mogielnica. Gmina nie 

jest właścicielem budynku OSP Mogielnica. W związku z tym taki jest plan, żeby tutaj 

powstał Dom Kultury, w którym można byłoby zaproponować mieszkańcom no różnego 

jeszcze dodatkowe zajęcia, kluby i tak dalej. To będzie jak gdyby, oferta oczywiście 

stworzona przez mieszkańców. I w tej chwili, jesteśmy na etapie próby rozebrania tego 

budynku. Żeby rozebrać ten budynek, niestety wyrazić musi zgodę Wojewódzki Konserwator 

Zabytków. Byłem w Radomiu już parę razy w tej sprawie. Chyba będę musiał jechać do 



Warszawy, bo Konserwator Wojewódzki w Warszawie, bo Radom jest tylko delegatura, 

uważa że to jest wspaniały zabytek. No nie jest wpisany do Rejestru zabytków, ale twierdzi, 

że jest to wspaniały zabytek. Także, pewnie będziemy tutaj się troszeczkę przepychać. I jeśli 

nie uda się rozebrać tego budynku, no to cóż, będziemy chyba czekali na zmianę 

Konserwatora Zabytków. Bo jeżeli to uważa za tak wspaniały zabytek, to niech oczywiście 

przekaże gminie pieniądze i my ten wspaniały zabytek wyremontujemy. Powtarzam, to nie 

jest budynek wpisany do Rejestru zabytków, ale w tzw. układzie urbanistycznym 

chronionym, wpisanym do Rejestru zabytków. Czyli, budynek nie jest, natomiast przedłuża 

się sprawa. Gdybyśmy go rozebrali, to oczywiście przed budową, utwardzilibyśmy ten 

fragment tłuczniem, żeby trochę tych samochodów miało gdzieś stanąć. No ale niestety, 

procedura się przedłuża ze względu na Konserwatora Zabytków. 

 

   Wiesław Wilewski: Panie Burmistrzu. No już był na tej sesji obecnej, której znajdujemy się, 

była właśnie wzmianka o tym wysokim krawężniku Dębnowola-Borowe. Miałem to pytanie 

przygotowane. Dlaczego i kto to wykonał? Jest to bardzo niebezpieczne. Jest to bardzo 

wysoki chodnik. I jadąc na rowerze i idąc, człowiek potknie się to spada. Spada z bardzo 

dużej wysokości, co grozi to nawet kalectwem. Jakby pan Burmistrz może tak troszeczkę coś 

niecoś powiedział o tym właśnie wysokim krawężniku tam. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Dość często tam jeżdżę, więc jak gdyby, bo ze względu 

na kierunek radomski w sprawach urzędowych i powiem tak. No należałoby rozstrzygnąć, 

czy łatwiej przejechać przez dziurawą drogę, czy łatwiej zderzyć się z takim krawężnikiem. 

No myślę, że ci którzy mieli zdarzenia na drogach, to powiem chyba łatwiej przez dołek 

przejechać, bo widzimy że są dołki i wtedy, mimo wszystko zwalniamy. Natomiast, jeżeli jest 

wysoki krawężnik i jedzie tam samochód ciężarowy, no to jest niestety problem. Tak została 

wybudowana ta droga. Już padła tutaj informacja, z jakiego powodu teraz musimy wykonać 

nakładkę. No niestety, tak to zostało zrobione. Jeżeli został podniesiony krawężnik, od razu 

automatycznie powinna być również podniesiona nawierzchnia do wysokości takiej, aby to 

stanowiło, no bezpieczne miejsce, czyli najechanie samochodem było w miarę bezpieczne. 

Przy tej wysokości, która jest obecnie, niestety stanowi to zagrożenie. 

 

   Wiesław Wilewski: No i ostatnie już pytanie, żeby nie zanudzać. 2 tygodnie temu, odbył się 

Memoriał nieodżałowanego nauczyciela, dyrektora, sportowca, który zaszczepił w 

Mogielnicy piłkę siatkową. W tym Memoriale, brało bardzo dużo drużyn. Byłem, 

obserwowałem. I z Warki i z Grójca i z okolic. Bardzo piękny Memoriał. I tak jak chciałbym 

powiedzieć, jest to zasługą świętej pamięci Pawła Pajewskiego. I szkoda by było, żeby to tak 

sobie przeszło bez historii, kiedy on tyle lat budował to wszystko i było tu dużo osiągnięć, 

jeżeli chodzi o piłkę siatkową. Przyjeżdżały reprezentacje Brazylii, reprezentacja Polski, 

chyba jeszcze jedna reprezentacja ze Skandynawii któraś była też. W związku z powyższym, 

ten jego wysiłek, który zostawił po sobie należałoby kontynuować. Bo wiadomo, życia się nie 

wróci, a zrobił bardzo, bardzo, bardzo duży, duże osiągnięcie i sportowe i zostawił nam 

pamiątkę po tym, że tak Gmina Mogielnica może z tej siatkówki słynąć. I moje pytanie jest 

następujące. Czy gmina zamierza wspierać, to co zaczął Paweł, czyli wspierać w siatkówkę? 

Dziękuję. To już ostatnie pytanie. Już więcej nie zanudzam. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: No cóż, będę mówił o swoim zięciu. Był zapalonym 

sportowcem. Mogielnica żyła piłkę siatkową. Grali w 3. lidze w 4. lidze. Przychodziło 

kilkaset osób tam na tą halę. I był to ciekawy moment w okresie funkcjonowania mnie, jako 

Burmistrza, Powiem na piłkę siatkową były przekazywane spore środki poprzez Klub KS 

Mogielanka. Ale to jest przykład taki, że zabraknie jednego człowieka i inicjatywa upada. 



Myślę, że położył niepodważalne zasługi w rozwój sportu na terenie Gminy Mogielnica. Bo 

nawet ten obiekt, który macie za halą Zespołu Szkół Ogólnokształcącego w Mogielnicy, nie 

wiem kto był i kto go oglądał, to zakres tej inwestycji był uzgadniany właśnie bezpośrednio z 

nim. Był wtedy jeszcze nauczycielem wychowania fizycznego. Żył tym sportem. I myślę, że 

warto byłoby aby ta tradycja piłki siatkowej w Mogielnicy żyła. Wiem, że po tym Memoriale 

takie dyskusje odbyły się wśród wychowanków Pawła, bo było sporo drużyn na tym 

Memoriale. Byli to w większości, tak jak mówię jego wychowankowie, zarówno drużyny 

dziewczęce, jak i mężczyźni. I myślę, że dobrze aby ta siatkówka odżyła. My możemy 

wspierać poszczególne dyscypliny, poprzez realizację zadań w ramach konkursów, które 

ogłaszamy czyli Klub KS Mogielanka. Jeśli pojawi się taka inicjatywa i chęć wejścia w 

rozgrywki, bo tak się zaczynały te rozgrywki piłki siatkowej, no to myślę że Rada tutaj 

przychyli się i przeznaczymy środki na to, aby ta dyscyplina wróciła do Mogielnicy i 

przynosiła emocje mieszkańcom i zadowolenie tych, którzy w tą piłkę grają. Memoriał był 

pierwszy, nie wiem czy będą następne. To zależy od tego, czy córka tutaj moja i jego żona 

Pawła, czy podejmie ten wysiłek (...) 

 

   Wiesław Wilewski: Jak będzie wspierana (...) Przepraszam. Jak będzie wspierana przez 

Urząd Gminy, to pewnie nie zaniecha tego. Dlatego prośba taka od społeczeństwa, żeby 

wspierać za wszelką cenę, żeby tą spuściznę po Pawle kontynuować, żeby nie zostawić tak 

sobie, o i koniec. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: No myślę, że w dużym stopniu zależy to również od 

sponsorów, bo tego typu Memoriały są finansowane ze źródeł zewnętrznych. I tutaj siedzi, co 

najmniej 2 sponsorów widzę na tej sali. Także bardzo chciałem im podziękować za wsparcie 

tego Memoriału. W zasadzie 3, bo jeszcze jedna instytucja. Także, bardzo dziękuję za 

wsparcie. No myślę, że oprócz tej budowy dróg, wodociągów, chodników i tak dalej, dobrze 

aby ten sport również istniał i żeby Mogielnica również w tym kierunku szła. Bo, no dzieci 

musimy oderwać od tych komputerów. A sport jest taką najlepszą metodą, nie chcę tutaj 

przedłużać już tego wystąpienia. Ale było mi bardzo miło, że tyle osób doceniło pracę Pawła. 

I za to wszystkim tym, którzy pozytywnie się o nim wypowiadali, bo jak jeździłem z nim do 

szpitala, to wielokrotnie rozmawialiśmy. Między innymi, również na temat piłki siatkowej no 

i różnych innych zakamarków prowadzenia tej działalności, o których tu już publicznie nie 

będę mówił. Ale, ale nie jest łatwo prowadzić nawet i taką dyscyplinę, która zgarnia dużą 

liczbę osób, bo są tacy, którym też to się nie podoba. No ale to cóż. Każdy ma jakiegoś 

przeciwnika. Niech tak będzie. Dziękuję. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego  Robert Lipiec: Dziękuję panie Przewodniczący. Ja 

przepraszam, akurat tu w dyskusję pomiędzy panem Wiesławem, a panem Burmistrzem. 

Aczkolwiek, chciałbym się odnieść do kwestii Pawła Pajewskiego. Chciałbym zapewnić ze 

swojej strony, jako Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury, że zawsze będziemy wspierać ten 

Memoriał. To był pierwszy memoriał i na pewno będzie kontynuowany. Panie Wiesławie, 

także chciałbym żeby pan uspokoił się i żeby pan wiedział, że zawsze będziemy wspierać tym 

Memoriał. Powiem szczerze, Paweł był naprawdę osobą, która wniosła ogromne, ogromną 

pozytywną energię do Gminy Mogielnica. I pamiętam, jak zawsze przychodził do mnie, bo 

oczywiście współorganizowaliśmy wiele turnieje sportowych, zarówno w piłkę siatkową, jak 

i tenis ziemny i inne i szachy, w tej gminie. Zawsze przyświecała mu 1 inicjatywa. 

Negocjując ze mną, załóżmy kwotę, czy tam załóżmy jakieś puchary. Robert, żeby one były 

takie wiesz, żeby te dzieci były zadowolone, żeby były duże, żeby ich to cieszyło. On 

wszystko przekładał po prostu, dla dzieci. Jego nie interesowało to, że on na tym w jakiś 

sposób nie wiem, będzie widoczny. Nie. To jego, jego interesowało tylko to, żeby dzieci były 



zadowolone. I to było najważniejsze w tym wszystkim. I ja już po prostu, nie dyskutowałem z 

tym i wiedziałem, że zrobi to na bardzo wysokim poziomie i zawsze go ceniłem, będę go 

cenił. Będziemy go nosili pewnie wszyscy i większość mieszkańców gminy w sercu, dlatego 

że zrobił naprawdę ogromnie, ogromnie wiele dla sportu w Mogielnicy i przede wszystkim 

dla dzieci. Dziękuję. 

 

   Radny Edward Kieszek: Powiem tak. Troszeczkę jestem zdziwiony wypowiedzią pana 

byłego   radnego Wilewskiego. Bo będąc tyle lat i radnym, którym się chwali (...) Trochę 

jestem zdziwiony wypowiedzią pańską, panie były radny Wilewski, którą tam pan się ładnie 

chwali. Bo przez 9 lat mojej obecności tu w Radzie, pewna grupa radnych zawsze była 

traktowana be, bo widzieli niektóre sprawy inaczej. Traktowani byli, powiedzmy sobie 

szczerze, jako wrogowie publiczni.  Chciałbym pana się zapytać. Czy pamięta pan, że 

Starostwo Powiatowe wykonało projekt drogi Mogielnica-Huta przez Popowice, w 

poprzedniej kadencji, wartość zadania 120 000,00? Gmina podjęła temat? Nie. A dlaczego? 

Bo projekt wykonał Ścisłowski. Most w Główczynie, nie rozumiem czym się chwalić. Sami 

wykonawcy wykonując ten most, odpowiedzieli krótko. 3, góra 4 lata, to się rozsypie z 

powrotem. Jest potrzebna gruntowa budowa nowego mostu. A, jeszcze tak o pańskiej 

wspaniałej działalności, to chcę panu przypomnieć. Jak była budowana droga właśnie ta w 

Dziuninie już poruszana, robił pan wszystko, żeby opóźnić budowę tej drogi. W Dziuninie. 

Jeździł pan, zaglądał czy przepusty są, zgłaszał uwagi. Bardzo dobrze. Tylko, że to wszystkie 

działania miała tylko cel, żeby ta droga nie powstała. A jeżeli chodzi o temat chodnika w tym, 

w Dębnowoli, to wydaje mi się, że wiele miejscowości taki chodnik w ogóle by chciało mieć. 

Ale niestety, nie mają przyjemności takiej. Panie Jurku. Wzięłyby Kozietuły chodnik? 

 

Radny Jerzy Marczak:  Oczywiście. 

 

Radny Edward Kieszek: Nie mam więcej pytań. 

 

   Wiesław Wilewski: I właśnie na tym polega ta dyskusja. Wszystko na nie. Panie Jurku. Pan 

jedzie, zwinie ten chodnik, przeniesie do siebie. Zobaczymy, co mieszkańcy panu powiedzą. 

Jeżeli chodzi o zahamowanie, czy coś takiego. Nie, panie Edwardzie. Droga w Dziuninie 

powstała. A że ja sobie przejeżdżam tam często, to musiałem zobaczyć, jak to wykonują. 

Dlaczego? A może moje uwagi jakieś grzeczne ktoś przyjmie. Ale ja szedłem i z 

transparentem i mówiłem na nie. Tylko trzeba umieć rozmawiać Jeżeli mówi pan o moście w 

Główczynie. Czyli co, przewiduje pan, że co 3-4 lata? 3-4 lata obecny remont i te deski z 

powrotem zgniją. Zgniją. I to pan jest prorokiem w tym momencie. Pan jest prorokiem. Ale to 

nie będziemy dyskutować na ten temat. Kropka, koniec, amen. Ja bym chciał, żeby pan 

dołączył się i jeżeli pan mówi wszystko na nie. Tam widzę, że (...) 

 

   Radny Edward Kieszek: O czym pan mówi? Gdzie wszystko jest na nie? Pieprzy pan 

powiem głupoty. Czy ja wszystko głosuję przeciw? Są tu obecni radni, są sołtysi. Kto powie, 

głosowałem wszystko przeciwko nie? No to, o co chodzi? Gada bzdury tam! 

 

   Wiesław Wilewski: Bardzo proszę o zachowanie spokoju i nieprzerywanie wypowiedzi.  

Bardzo proszę, żeby pan Edward odzywał się kulturalnie i cicho. Bo robi wielkie 

zamieszanie. Panie Edwardzie. To nie, to nie, chodnik nie, most nie. No to co pan mi mówi, 

że (...) Którą inwestycję pan powiedział na tak? Żadną. W związku z powyższym, ja bardzo 

proszę, żeby pan nie krzyczał, bo ja nie mam 12 lat i kręconych włosów, że się wystraszę. 

Nie? Jak chętnie posłucham co pan mówi, nawet krzykiem. A ja panu odpowiem grzecznie. 

Bo jestem zupełnie spokojny. Dlatego, że to wszystko co jest wykonywane przez gminę, jest 



to zgodne ze sztuką budowlaną z (...) Dobre. No i to jest właśnie odpowiedź pana Edwarda 

Kieszka. Ha, ha, ha. No panie Edwardzie. Niech pan, jeżeli coś nie pasuje i coś robi źle, niech 

pan powie swoją alternatywę. Panie Burmistrzu, należałoby zrobić tak, tak, tak. Może by było 

lepiej. A nie z góry na nie. Ale nie będziemy na ten temat polemizować, bo to by zabrakło 

dnia. W związku z powyższym, ja życzę panu miłego dnia i dużo spokoju. I dziękuję za 

wypowiedź. 

 

10. Podjęcie uchwały o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Mogielnica. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały . 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały o udzielenie wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta Mogielnica. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Bogdan Sawicki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Edward Kieszek, Jerzy Marczak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2022 rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały . 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  



 

 

a) Odczytanie opinii RIO z dnia 27 kwietnia 2023 r, w sprawie sprawozdania o przedłożonym 

wykonaniu budżetu za 2022 rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał opinię. 

 

 

b) Odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 26 maja 2023 r. w sprawie o udzielenie 

Burmistrzowi absolutorium 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał wniosek. 

 

 

c) Odczytanie opinii RIO do przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 31 maja 2023 

r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał opinię. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Mogielnica z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Mogielnica z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Agnieszka Malinowska, 

Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, 

Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (2) 

Edward Kieszek, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski: Gratuluję, panie Burmistrzu, udzielenia absolutorium. 

 

    Burmistrz Sławomir Chmielewski: Tak szybko sobie policzyłem, to już 25 absolutorium. 

Także, miło mi usłyszeć po raz kolejny to pozytywne zdanie i pozytywną opinię ze strony 

radnych. Ja bardzo dziękuję radnym za ten rok, który minął, za współpracę i za to, że udało 

się zrealizować wiele zadań, które na pewno rozwiązały część problemów, a nie wszystkie. 

Myślę, że kolejny rok 2023, który teraz mamy, będzie równie owocny. Oczywiście, czekamy 

na rozstrzygnięcie tych problemów, które do podjęcia decyzji finansowych są dla nas 

najtrudniejsze, czyli czekamy na weryfikację wniosków. One niestety przedłużają się i stąd 



tak jak mówię, wstrzymujemy się z realizacją części zadań, która jest zapisana. Myślę, że na 

przełomie sierpnia lub września, no może we wrześniu będzie wiadomo. Zbliżają się wybory 

do sejmu, więc myślę, że i decyzje na górze będą szybciej zapadały i będziemy mogli tutaj 

podjąć realizację tych zadań. Co z punktu logistycznego nie jest dobre, ze względu na to, że 

ceny idą cały czas do góry. I w tej chwili firmy, które wykonują nawierzchnie asfaltowe, a 

mamy kilka takich zadań, niestety no już w tej chwili, bo akurat mieliśmy spotkanie z jednym 

z właścicieli form. Powiedział, że zamówienia mają już, zamówień mają już dużo. Więc tam 

gdzie są te zadania dotacyjne, o niestety my się wstrzymujemy, ceny rosną do góry, co będzie 

powodowało zmniejszenie środków własnych, którymi dysponujemy na inne zrealizowane 

zadania. No ale cóż, zobaczymy jak będzie. Jeszcze raz dziękuję Wysokiej Radzie za to, że 

pozytywnie przyjęła wykonanie budżetu za 2022 rok. Dołożę starań, aby 2023 rozwiązał 

problemy sołtysów, którzy tutaj siedzą i też są beneficjentami jak to się teraz ładnie mówi 

tego, co realizuje Rada Gminy. I muszą odpowiadać na oczekiwania mieszkańców, kiedy 

wreszcie coś tam będzie zrobione. Także jeszcze raz, bardzo dziękuję. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uznania skargi na Burmistrza Gminny i Miasta za 

bezzasadną. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały . 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Wysoka Rado, szanowni państwo. Ul. Dziarnowska ma 

starą zabudowę. Ta stara zabudowa miała czasami takie” ścionki” , czy takie drogi zjazdowe 

wąskie, które są. No i na samym końcu, był fragment działki niezabudowanej, którą 

wystawiliśmy do przetargu. No i osoba nabyła tą działkę. No ale oczywiście jak nabyła, no to 

widziała jaka jest sytuacja. Po jednej stronie jest drewniany budynek, ogrodzenia. Nie ma 

możliwości. Teraz żeby poszerzyć do 5 m, no to należałoby po prostu rozebrać te budowle, 

które tam się znajdują. Próbowaliśmy to wytłumaczyć, była korespondencja. No niestety, 

osoba nie przyjmuję tej informacji. No i stan jest taki, że napisała skargę do Wojewódzkiego 

Inspektora Nadzoru (...) Do Wojewódzkiego Geodety, a ten według właściwości, bo tak to się 

dzieje. Jak piszecie do Prezydenta, to uważacie, że Prezydent rozwiąże za was problem i 

powie: Panie Burmistrzu, panie Wójcie. Proszę zrobić, tak jak tu mieszkaniec zrobił. Te 

instytucje na górze to są po to, żeby mamić ludzi oczekiwaniami i rozbudzać w nich nadzieję. 

Natomiast, realizacja tych zadań, 

niestety zawsze spada na dół. I pan Prezydent, jego kancelaria, bo on i tak tego nie czyta, to 

tak generalnie żebyście państwo wiedzieli, mówi: wysyła według właściwości. A według 

właściwości, do rozpatrzenia skarg na Burmistrza jest Rada Miejska. Bo Rada Miejska jest 

jak gdyby organem, który kontroluje, nadzoruje i sprawuje że tak powiem, no bezpośrednio 

nadzór nad funkcjonowaniem. Więc pisząc, czy to do Premiera, czy to do Wojewody, czy to 

do jakiejkolwiek instytucji pamiętajcie, że droga jest taka. No jedyną instytucją, która inaczej 

się zachowuje, to jest zawsze telewizja. Ale ostatnio telewizji dawno nie było. Przydałaby się 

jakaś, bo tak nudno się robi. Także, może przyjedzie i tu telewizja, w tej sprawie. Sprawa dla 

reportera, mieliśmy już panią Jaworowicz, 2 lata chyba minęły. Także, zapraszamy ją na tą 

sprawę, bo pewnie sprawa trafi też do mediów. No, akurat o mediach mi się przypomniało. 

Ale to w następnym pkt, przy drodze na Izabelin (...) Alei na Izabelinie. To sobie pogadamy. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie uznania skargi na Burmistrza Gminny i Miasta za bezzasadną. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Stanisław Kępka, Edward Kieszek, Agnieszka 

Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Grzegorz Michalski, Piotr Nejman, Bogdan 

Sawicki , Włodzimierz Wasiak 

PRZECIW (1) 

Jerzy Marczak 

NIEOBECNI (2) 

Adam Jagieliński, Piotr Radecki  

 

15. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Myślę, że tutaj też 1 radny dzisiaj się pomylił przy 

głosowaniu i nie zgłaszał reasumpcji. Więc, mamy tak. Pismo z 16 czerwca 2023 roku, do 

sołtysów wsi na terenie Gminy Mogielnica. W związku z uchwałą Krajowej Rady Izb 

Rolniczych z dnia 22 lutego 2023 roku, w sprawie zarządzenia wyborów do Walnych 

Zgromadzeń Izb Rolniczych, wyznaczonych na dzień 24 września 2023 roku, proszę o 

wywieszenie na tablicach ogłoszeń załączonych materiałów informacyjnych, w sprawie wyżej 

wymienionych wyborów. Ponadto informuję, że wszystkie informacje dotyczące wyborów do 

Izb Rolniczych, są zamieszczone na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej to 

jest bip.mogielnica.pl i stronie Urzędu www.mogielnica.pl. Podpisał Burmistrz Gminy i 

Miasta Mogielnica. I mamy uchwałę nr 2/2023 Krajowej Rady Izb Rolniczych z dnia 22 

lutego 2023 roku, w sprawie zarządzenia wyborów do Walnych Zgromadzeń Izb Rolniczych. 

I wcześniej, przedstawiałem państwu informację na ten temat. Tu mamy informacje 

uzupełniające. Osoby zainteresowane, sołtysów, prosimy również o rozpropagowanie tej 

informacji. Kolejna informacja. Szanowni państwo. Mamy w gminie dostępne 2 zaproszenia 

dla osób chętnych na dzień dzisiejszy, na godz. 19.00. Jest to zaproszenie na uroczysty 

koncert religijno-patriotyczny w wykonaniu chóru i orkiestry Zespołu Pieśni i Tańca Śląsk z 

okazji 47. rocznicy wydarzeń Radomskiego czerwca 76 roku. Jeżeli są jakieś osoby chętne, 

chciałby się dzisiejszego wieczoru wybrać na taką uroczystość do Radomia, do kościoła 

Matki Bożej Miłosierdzia w Radomiu, ul. Andrzeja Struga 31a, posiadamy 2 zaproszenia. 

Można się po zakończeniu sesji zgłosić po odbiór zaproszeń. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni państwo. Przed chwilą tutaj 

pan Przewodniczący odczytał informację o wyborze do Izb Rolniczych. Obserwuję te Izby 

Rolnicze, one powstały bodajże gdzieś koło 2002 lub 3 roku. Wtedy jeszcze na wybory trochę 

osób przychodziło. W tej chwili nie przychodzą. Koszty utrzymania tych Izb w skali Polski, 

to są spore, bo to jest na poziomie no 2% od podatku rolnego bodajże, jeśli się nie mylę, 

przekazujemy na rzecz utrzymania tych Izb Rolniczych. Dla mnie, jest to kolejna fikcja, bo 

ostatnie wybory to praktycznie się nie odbyły. Chyba 1 osoba się zgłosiła i z tego powodu 

weszła.  Komplikujemy sprawy. Państwo jest bogate, jak widać. Rozdaje pieniądze zamiast 

potrzebującym, to osobom, dzieciom niepełnosprawnym każe pozyskiwać pieniądze na 

leczenie poprzez różnego rodzaju stowarzyszenia i fundacje. A tu, lekką ręką rozdaje 2%. No 

w skali Polski, to są ogromne pieniądze. Mogłyby służyć czemuś konkretnemu. Nie chcę tutaj 

proponować Radzie, ale myślę, że ktoś powinien zacząć taką inicjatywę. Tak jak kiedyś 

zaczęliśmy inicjatywę dodatku strażackiego dla strażaków do emerytury, bo to na terenie 

Gminy Mogielnica podnosiliśmy wielokrotnie, to nie wiem czy nie było sensu, żeby tym 

populistom w Sejmie dać coś do myślenia, żeby coś konkretnego zrobili. Żeby te 2% 

przekazali na dzieci niepełnosprawne na leczenie. Bo leczenie, tak jak mówię, przeszedłem 



gehennę przez 3 lata, więc mogę powiedzieć jak to wygląda od zanadrza. A nie po prostu, 

wyrzucać w błoto pieniądze, które tylko po prostu komplikują. Organizacja utrzymywanie 

tych Izb Rolniczych, to jest tak jak mówię jakiś wytwór, który kiedyś istniał. Może kiedyś był 

potrzebny, ale jeżeli nie ma żadnego zaangażowania rolników, nie ma zaangażowania 

mieszkańców, no to po co te twory utrzymywać. Ale może Rada by się zastanowiła, byśmy 

podjęli taką uchwałę, wystąpili do pani Marszałek Sejmu, żeby zlikwidowali ten twór, który 

tak naprawdę w moim przekonaniu i obserwacji jego przez tyle lat, naprawdę do niczego nie 

jest potrzebny. A mało tego, musimy się zwracać w różnych sprawach do nich o 

zaopiniowanie. Opinia jest tylko opinią, to nie jest zobowiązanie. Ona też nie ma żadnego po 

prostu, znaczenia. Twór bezzasadny i bez sensu. Druga rzecz, bo mi się media przypomniały. 

Więc wczoraj o godz. 19.00 odbyło się to spotkanie z udziałem pana Sławomira Barana. 

Zorganizowaliśmy spotkanie, odnośnie budowy dróg na osiedlu Izabelin. Bo tam różne 

dyskusje na ten temat się toczyły itd. więc dostałem wstępny obraz, jak te drogi wynikają. 

Żadna nie spełnia parametrów budowy drogi. Żeby wybudować drogę, nie mówię o remoncie, 

bo tu próbowałem jednej z mieszkanek wczoraj wytłumaczyć, czym się różni remont od 

budowy. Remont to może być istniejącego budynku, a budowa to jest budowa nowego 

budynku. Więc remont może być nawierzchni tłuczniowej, tłuczniem. Nie może być remont 

wykonany asfaltem. Jeżeli mamy drogę asfaltową, to możemy ją wyremontować asfaltem. No 

niestety, tutaj Starostwo pisze jak pisze. Przykłady były namacalne w poprzednich latach, 

kiedy próbowaliśmy budować tego typu drogi. Wtedy przyjmowali jeszcze oświadczenia. 

Czyli jeżeli właściciel sąsiedniego gruntu wyraził zgodę i mieliśmy działkę szerokości 3 m, o 

akurat koło pana Wiesława Wilewskiego byłego radnego, to jeżeli mieszkaniec wyraził 

zgodę, to dosypywaliśmy tłuczeń. Jak pojedziecie tą drogą, to tam znajdziecie takie 

fragmenty, że jest asfalt 3 m i na jednym odcinku posypany tłuczeń, dalej nie. No bo on nie 

wyraził zgody. Więc to już w tej chwili nie jest możliwe. Mało tego, wyłączony grunt z 

gruntu budowlanego na Izabelinie musi być dodatkowe koszty ponosi się i przekształcony w 

ewidencji gruntów, nie jako grunt budowlany, tylko droga. DR musi uzyskać taką 

klasyfikację. Więc jest to zabieg znowu wydłużający cały proces. I próbowałem to wczoraj 

mieszkańcom wytłumaczyć. Myślę, że wniosek jaki wypłynął z tego spotkania, mieszkańcy 

Alei 5. Tam jest 10 budynków, bo w tej chwili na geoportalu podejrzałem na telefonie, jest 10 

budynków na tej Alei. To jest najkrótsza Aleja. I będę się zwracał do radnych tutaj o to. 

Myślę, że te oświadczenia wpłyną, bo była rzeczywiście taka grupa zainteresowanych osób i 

jak gdyby, rozumiejących o co chodzi. Jeżeli złożą oświadczenia, że przekażą grunty na 

poszerzenie do szerokości 4,5 m, to zlecimy geodecie wykonanie wydzielenia tych gruntów. 

No i jeżeli będzie na tym odcinku 4,5 m, no to niewykluczone, że jak już nam się budżet 

wyklaruje na przełomie sierpnia, czy września niewykluczone, że wystąpię o realizację tego 

przedsięwzięcia. Ponieważ tak jak mówię, to jest przekazanie gruntów, poszerzenie tam. Na 

części, ogrodzenia są odsunięte nawet około 5 m. Tak zresztą sami mieszkańcy mówili. I też 

uzasadnienie dlaczego. Bo to zawsze jest pytanie, panie Burmistrzu, tą drogę to pan 

proponuje, a tej drogi pan nie proponuje. No i tutaj niestety kłania się to, że ja strasznie lubię 

jeździć po terenie i tą gminę wydaje mi się, że znam. I uzasadnię, dlaczego będę wnioskował 

o wykonanie nawierzchni asfaltowej. Nie mówię na 100%, bo to zależy jeszcze jak nam się 

ułożą środki z dotacjami. Więc pierwsza rzecz jest taka, że znajduje się tam 10 budynków. 

Aleja 5. jest najkrótsza. Dlaczego nie inną drogę? Proszę państwa. Na posiedzeniach Komisji 

Budżetowej i tutaj chyba nawet na sesji była dyskusja, na temat drogi w Pączewie. I tutaj 

zwrócę się do radnego, Wiceprzewodniczącego, czy zna cały odcinek drogi na terenie Gminy 

Sadkowice? Tej, o której wnioskuje. O co chodzi? Wsiadłem w samochód i pojechałem, jak 

wygląda droga. No żeby wiedzieć, czy rzeczywiście są doły, czy nie ma dołów Od Pączewa 

od drogi asfaltowej, gdzie było przewężenie 4 m czyli nie spełniała parametrów, potem jest 

rzeczywiście 6 m, potem skręcamy w lewo, jest 3 m. Rada Gminy na wniosek tutaj radnego 



przegłosowała, żebym wytyczył tą drogę. Mieszkańcy mają tam przekazać, już nie wiem czy 

wszyscy podpisali, czy nie. No grunt, że ta, parametry drogi będzie spełniała, czyli te 

minimum 4,5 m tak, żeby położyć 3 m asfaltu. I dojechałem do Gminy Sadkowice i 

rzeczywiście, tam jest asfalt. Dojechałem do miejscowości Rudka, Województwo Łódzkie, 

jest asfalt. No ale mówię, no będę wracał, pojadę dalej. I proszę państwa, pojechałem tym 

asfaltem,  przejechałem przez Rudkę i asfalt się kończy. To nie jest żadne połączenie. Asfalt 

się kończy. Czyli, czy to miała być droga łącząca i tak dalej, 2 gminy i tak dalej. No to jak się 

ten asfalt skończył, no to miałem w prawo jedną drogę gruntową, żwirową. No i potem dalej 

prosto. No to mówię, dalej prosto. Włączyłem nawigację. Mówię, nawigacja poprowadzi 

mnie najkrótszym terenem. No i ten asfalt się skończył, czyli mamy drogę gruntową na 

terenie Gminy Mogielnica wnioskowaną. 1 gospodarstwo i chyba 3 letniaków może się 

pomylę tam plus, minus 1. I potem jest asfalt, kończy się asfalt. No i jadę, jadę, jadę, jadę. 

Przejeżdżam przez Lubiankę, jadę dalej. Cały czas droga gruntowa. No i w pewnym 

momencie, ładne stawy, dojeżdżam do Żelaznej, dojeżdżam do drogi asfaltowej. No nie jest 

to połączenie. Włodek, lubię cię. Tyle lat żeśmy współpracowali, ale no niestety muszę 

przeprosić radnych, że wnioskowałem w sprawie wytyczenia tej drogi. Bo ona nie jest 

żadnym połączeniem. Mało tego, dojeżdżam do Żelaznej, no i nawigacja w prawo. 

Przejechałem asfaltem 300-400 może m, no i znów droga gruntowa. No i znowu jadę drogą 

gruntową, drogą gruntową i dojechałem do drogi, która prowadzi na Lubanie, czyli Stegny, 

Lubania tak można (...) Znaczy, przepraszam. Wężowiec, Lubania, Kłopoczyn z tamtej 

strony. Dojechałem do kolejnej nawierzchni asfaltowej i tym przez Wężowiec, wróciłem do 

Mogielnicy. Więc teraz, proszę państwa. Naprawdę, to nie chodzi o to, czy pana Kieszka 

lubię, czy nie lubię ale chciałbym, żeby te decyzje które tu są podejmowane, no miały jakiś 

sens. Bo ja za budowę tej drogi naprawdę potem będę zbierał ja gdyby, no rozliczenie No, 

panie Burmistrzu! No jakie połączenie? Czy pan był dalej na terenie Gminy Sadkowice? No 

przejechałem akurat I widzicie, już dokończę (...) bo pan nie zna drogi w ogóle. Droga 

powiatowa się kończy, Rudka to jest droga gminna. 

Radny Włodzimierz Wasiak: Panie Burmistrzu, idziesz pan w kierunku złym, no. 

Burmistrz Sławomir Chmielewski: No ja tylko mówię, że ona nie jest połączeniem. I teraz 

(...) No ja rozumiem, że jest powiatowa droga, czy gminna, ale nie ma połączenia. Ja w tej 

chwili, tak jak mówię, jeżeli te środki będą, to mamy do wyboru 1,700 km drogi, albo 250 

może 300 m tej Alei. Przy tej Alei jest 10 gospodarstw, tak to wynika z geoportalu, bo ich 

ostatnio nie liczyłem. I naprawdę, ja się nie obrażam ani na pana Sawickiego, ani na pana 

Kieszka, że są przeciwko i tak dalej, bo mają zdanie i dobrze. Gdyby wszyscy się zgadzali, to 

też byłoby niedobrze, bo człowiek byłby bardzo zadufany. Chciałbym tylko zawsze jedną 

rzecz, argumentację. Mówię nie, no to argument. Ale ten argument, żeby był oparty na 

faktach. Bo za tą drogę potem ja, nie państwo, nie radni, nie nikt tylko powiedzą, no panie 

Burmistrzu, no sorry. Ja przejechałem tą drogą od Pączewa, dojechałam do Rudki, 

przejechałem przez Rudkę i droga gruntowa w prawo w lewo. I to jest problem, który tak jak 

mówię dla mnie, bez względu na sympatię do pana Włodzimierza, bo znamy się od pierwszej 

kadencji, poprzez obecną sytuację, czy pana Sławka Barana, który że tak powiem pod presją 

całej tutaj rodziny głosował przeciwko Burmistrzowi, jak to wszyscy mówią w sprawie 

Szkoły w Kozietułach. Ja nie mam pretensji. No bo tak jest. No są ludzie, którzy się poddają 

naciskom, inni nie, jedni tak się zachowują, inni inaczej. Ja nie mam nic przeciwko temu. 

Tylko proszę państwa, no argumenty. 1,700 km budować drogi, która się zakończy kolejną 

nawierzchnią gruntową? No nie, no sorry. No naprawdę. Weźcie mi wybaczcie, ale 25 lat 

trzymałem swoje zdanie i będę trzymał. Ja nie mówię, że nie zmieniam zdania, bo trzeba 

zmieniać zdanie. Ale z uporem maniaka no niestety, jak trafię na twarde argumenty, to gdyby 

była sytuacja taka czy inna, odwrotna nie wiem, byłaby to droga u pana Kieszka akurat, czy u 

kogokolwiek innego, no niestety bym radnym wnioskował za odrzuceniem, a przyjęciem tej 



drogi. I tak niestety, będę to przedstawiał i będę niestety podtrzymywał swoje zdanie. I tyle 

sobie powiedziałem na ten temat. Także, tak wygląda sytuacja. Jeżeli mieszkańcy Izabelina 

słuchają, bo być może słuchają, to nie. A jeżeli Włodzimierz chce, no to proszę bardzo. 

Wszystko. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak: Panie Burmistrzu. Szkoda, że pan nie jest zorientowany w 

drogach w innych gminach.  Bo ta droga, którą pan dojechał do żwirowej, jest to droga 

powiatowa Gminy Sadkowice. W górkę jest też powiatowa, pani Burmistrzu i do szkoły w 

Starej Żelaznej też jest powiatowa. Wszystkie drogi gminne, są asfaltowe na terenie Gminy 

Sadkowice. A przepraszam bardzo. Panie Burmistrzu. Dla mnie moja miejscowość i Kolonia 

Pączew, jest rozwalona wieś. To państwo możecie sobie sami sprawdzić. Jest mi bardzo 

przykro, że pan nie stwierdził. To jest połączenie 2 województw. 2 województw. Pan mówi, 

że to drogi są nie strategiczne. A załóż pan się, że utwardź pan tę drogę, a droga się zrobi 

strategiczna. Bo będzie przejezdna. Prosiłem o równiarkę. Nie dostałem równiarki, bo nie ma 

co równać. Proszę o remont, jest czerwiec. Nie ma co remontować, bo nie ma. No bo się nie 

remontuje u nas się nie ma. Pan zapomniał, że my jesteśmy też terenem sadowniczym. Coraz 

węższe są traktory, obniżane są  Tam nie idzie, panie Burmistrzu, jechać 1 500 bo pan już się 

nie zajmuje sadownictwem, panie. Tam się wali w głowę w kabinie tak. Wytyczyliśmy drogę. 

Ludzie nie patrząc na to, że jest droga 6 m. Ja panu powiem. Pan nie podjął tego zadania, bo 

na odcinku ja wam powiem, obora może być 17 m, jest zwężenie. To ktoś wybudował za 

PRL-u itd. Zostało. Resztę jest 6 m. Ci państwo, mają tam drogę do (...) Bo to są 2 drogi, 

muszę państwa poinformować, 3 m droga, oddają po 1,5 m i po 1 m, żeby poszerzyć tę drogę, 

żeby ta droga była jakakolwiek, żeby można było jeździć. Wszyscy wyrazili panie Burmistrzu 

zgodę. Ja zrobiłem wszystko, żeby ludzie to zrobili. Powiedzieli, Włodziu weź ile chcesz, 

zrób nam tą drogę. Bo mamy już dość. Dość mamy polnej drogi. Proszę państwa. To jest 

polna droga. A szkoda, że pan nie (...) Pojechał pan w stronę Sadkowic. A ja bym tak chciał, 

żeby pan pojechał jeszcze jedną drogą w Brzostowcu, przez tory do naszych żwirowni. Jest to 

droga gminna. Tam są jak na Ukrainie bomby, po leju bomby. Tak. Po bombie lej, no. Panie 

Burmistrzu, miałem się nie odzywać] Ja wiem, że pan decyduje wiele. Ale ja nie zapomnę, bo 

jestem starym radnym, ja tam na 5 zdjęciach wiszę. Decyduje Rada. Burmistrz ma inne 

zdanie, ale radni też mogą mieć inne zdanie. I mam nadzieję, że na koniec moich publicznych 

działań, które działam tu w Mogielnicy, że ci radni którzy tu siedzą, moi koledzy, skłonią się. 

Powiedzą, panie Wasiak, panu też się coś należy. I może ta droga dojdzie. Ja panu 

gwarantuję, że społeczeństwo niewiele wymaga, tylko chce drogi. A! Jeszcze jedno. Miałem 

nie powiedzieć, ale powiem. Pan buduje na Pączewie 20 lat drogę. Pan nie zapomniał jeszcze, 

że nie dokończył pan drogi. I pan nic nie mówi. Tu lewo, tu prawo. Izabelinowi się należy 

panie Burmistrzu. I wcale nie mówię, że pan Baran źle ubiega. Zwrócę się jeszcze panie 

Burmistrzu, do wypowiedzi pana Kieszka.  On walczy o swój teren. Chwała panu, panie 

Kieszek. Nie można radnemu zabierać tak, że źle. A że jest nerwowy, czy się uniósł. No 

każdy z nas jest inny. I teraz, jeszcze jedno panie Burmistrzu. Ja tylko mam nadzieję w tej 

sali, w tych moich kolegach. A resztę, oddaję do dyspozycji radnych, kolegów, którzy mnie 

znają od paru lat. Dziękuję. 

 

    Wiesław Wilewski:  Ojej! Słuchałem Włodziu, słuchałem twojej wypowiedzi. Wiesz? 

Jesteś na 5 zdjęciach, tak policzyłeś, w Radzie. I my w Radzie byliśmy. Ale ja ci powiem, ja 

ciebie nie poznaję. Wiesz dlaczego? Dlatego, że będąc radnym w 5 kadencjach, Rada głosuje. 

Przegłosuje. Ale też, musi znaleźć źródło finansowania. Jeżeli nie znajdzie się źródło 

finansowania (...) Włodzio, nie machaj. Bo przerabialiśmy niejedną inwe (...) Włodzio! 

Włodzio! Słucham? Włodzio! Włodzio! Daj mi powiedzieć. Ale zobacz, o. Czy znam budżet 

gminy, czy nie, to popatrz tutaj. Możesz spojrzeć? Zapoznałem się, przeczytałem. I budżet 



gminy znam. Tylko wiedzą to, że każda inwestycja (...) Ja rozumiem każdego radnego z 

danego terenu, że chciałby zrobić jak najwięcej. I ja się temu nie dziwię. Ja się temu 

absolutnie nie dziwię, bo każdy chce po sobie coś w swoim regionie zostawić. Tylko co? 

Jakąś inwestycję. Więc posłuchaj teraz (...) Dasz mi powiedzieć? Jak dasz mi powiedzieć 

Włodzio, to ja dokończę. Widzisz, ważne są źródła finansowania. Nie tylko chcę, bo chcę. 

Ale jeszcze do tego uchwała podjęta, źródło finansowania, jest. Ale to jeszcze nie wszystko. 

Bo widzisz, to się tak składa, że to wszystko jest, że rządzi prawo. Ja tu uważnie słuchałem 

pana Burmistrza i powiem tylko. Co z tego, że na Izabelinie ja jestem za. Budujemy każdą 

Aleje 5. 4. Wszystkie po kolei asfaltowe. Ale to żeby wybudować, mając źródło 

finansowania, muszą, to musi być zgodne z przepisami. Ile droga taka musi mieć szerokości, 

ile mają pobocza. Edzio! To nie jest śmiech, bo to jest prawo. Tu nie jest samowolka, to nie 

jest prywatny folwark. To nie jest prywatny folwark, że każdy robi to co chce i pomyśli. 

Tylko jeszcze do tego, stanowi prawo. Jeżeli prawo zezwoli i ten, który się zgodzi, odda 0,5 

m ziemi, okej. Jest 100, 99 się godzi, 1 się nie godzi, inwestycja pada. I dlatego trzeba tak (...) 

Ja rozumiem. Ja rozumiem każdego radnego, bo też sam niejednokrotnie byłem. I Włodziu, 

też gdzieś tam na zdjęciu jestem, nawet blisko ciebie. Tylko, że przez tyle kadencji należało 

może troszeczkę też, był czas, że naprawdę fajnie myślałeś fajnie, to zrozumiałeś. I nie wiem 

dlaczego teraz, jakoś to wszystko się zmieniło w ten sposób, że chcę i koniec. Nie? Ale 

weźcie sięgnij sobie do tego, czy jest to realne, czy to jest do wykonania. Czy społeczeństwo 

to, które drogę chce, a miałem taki przypadek będąc radnym, że chciało, ale 20 cm ziemi nie 

dało. Ale drogę chce mieć szeroką. Niech sąsiad 2 m. Ja nie daję nic. Pada inwestycja. 

Włodzio! Lubię cię. Dziękuję ci bardzo. Fajnie. Ja wiem. Nie. Ty mi nie wytłumaczysz 

Włodzio tego, bo ty tego nie rozumiesz. To jak ty możesz mi wytłumaczyć? Żebyś to 

rozumiał, to byś mi wytłumaczył, ale tego nie rozumiesz. 

 

   Radny Włodzimierz Wasiak : Ja tylko odpowiem. Panie Wiesiu, krótkim słowem. 

Kampania wyborcza jeszcze się nie zaczęła. Jak już się zaczęła, to dziękuję panu za kampanię 

wyborczą. Komuś pan prowadzisz. Ale to jest inna sprawa. Proszę państwa. Ja nie chcę 

polemizować. Panie Wiesiu. Pan nie znasz budżetu. Ja znam cyfry. Ja matmę mam obcykaną. 

Ja nie muszę pisać. Jest nadwyżka budżetowa. Pan nic nie wiesz. No, ale to nic nie będziemy 

mówić publicznie, bo pan nic nie wiesz. Jak pan mówisz, że wiesz to znaczy, że nie wiesz 

pan. Wiesz? Słuchajcie państwo. Ja coś panu (...) Ja nie potrzebuję aplauzu. Przepraszam. Ja 

coś panu powiem. Obwodnica Borowego. Wiesz? Borowe, Kaplin. Ile ludzi tam mieszka. 

Strategiczna droga. Bardzo dobrze. Tylko z Borowego można wyjechać przez Dziarnów, 

przez Świdno, przez Michałowice (...) Przez Falęcice. A u mnie, jest jedyna droga. A wiesz, 

jak fajnie to jest. Są małe dzieciątka. Przyjdą do szkoły, której już nie ma w Brzostowcu. 

Pamiętasz Wiesiu? Było zamknięcie Kozietuł i Michałowic. Zamknęło się w Brzostowcu 

szkołę. Sama się zamknęła. Ludzie jeżdżą po 3 razy z dziećmi polną drogą, gdzie się jeździ 

Bóg wie jak. I słuchaj. Ludzie mówią tak. Włodziu, nie mamy szkoły, nie mamy tego, to 

chociaż niech ta droga jakaś będzie. Nie? Żeby z tymi dziećmi jeździć, nie.Ja tylko proszę. Ja 

tylko proszę. Widzę, że proszenie (...) Mówisz, że byłeś fajny, że się dogadywałeś. Ja nie 

wiem co mogłem zrobić panu Burmistrzowi, że ja straciłem tak zaufanie. A ja do niego mam 

cały czas zaufanie. Zobacz. Czy ja kiedyś głosowałem przeciwko pana Burmistrza, czy 

przeciwko pana Burmistrza projektu? Nigdy! Nigdy! I zwracam się do radnych, gdzie byli 

przeciwko moich prośbie. Panie Wiesiu. Ja panu powiem jeszcze więcej. 

Ja nieraz (...)  Wiesio! Na Komisji Budżetowej nie dostałem nawet na tłuczeń na remont 

drogi. I co ty dalej powiesz, jako stary radny? Nic nie powiesz.  Proszę państwa. Ta dyskusja 

prowadzi donikąd. Jak droga (...) Ja mam tylko zaufanie do radnych, do tej kadencji. A czy 

coś zrobiłem panu Burmistrzowi? To przepraszam publicznie, jak coś zrobiłem dla pana. 

Chociaż współczułem panu w chorobie zięcia bardziej, niż ktokolwiek może wie. Ale 



nieważne. Ważne jest to, żebyśmy byli ludźmi i po prostu, byli tylko ludźmi. A że ja jestem 

troszeczkę inny po covidzie, że teraz powiem wszystko, to przepraszam państwo. Może 

komuś to niemiłe, ale mówię prawdę i tylko prawdę. Dziękuję 

 

16. Sprawy mieszkańców. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Jolanta Radzimirska:  Szanowna Rado, 

panie Burmistrzu. Chciałbym pogratulować 25. absolutorium. Chciałabym pogratulować 

również kolejnego wotum zaufania. Proszę państwa. Tak jak tutaj pan Burmistrz policzył, 25 

lat, kilka kadencji, kilkadziesiąt osób, kilkadziesiąt stanowisk, mniejszość, większość, 

opozycja, koalicja. To jest bardzo zdrowe. Opozycja jest bezwzględnie potrzebna. Słowa 

krytyki są bezwzględnie potrzebne. Ale konstruktywne i tam, gdzie coś wnoszą. Tutaj pan 

Włodek poruszył (...) i ma rację. Chce coś dla swoich mieszkańców. Jako radny ma do tego 

prawo. Jedyne co jest, że tak powiem kolokwialnie be, to prywatne wycieczki. Proszę 

państwa. Jesteście (...) Pełnicie tutaj funkcje radnych, Burmistrza, Przewodniczących. Ale 

jesteście przede wszystkim ludźmi i nie zapominajcie o tym. Chciałam jeszcze tutaj w ramach 

gratulacji, powiedzieć jedno. Tak jak już wcześniej powiedziałam. Różne kadencje, różni 

ludzie, różne formacje, a gmina się rozwija. Rozwija się dzięki wam, radnym. Ale i dzięki 

determinacji, fachowości, możliwości odpowiedniego poruszania się między różnymi 

organizacjami, dzięki pozyskiwaniu różnych funduszy i dzięki zaangażowaniu pana 

Burmistrza, jest dziś jak jest. To, że nie wszystko udaje się zrobić od razu, sama wiem o tym, 

bo praktycznie jestem od początku z panem Burmistrzem z Radą i wiem, że czasami trzeba 

było poczekać, czasami trzeba było zagryźć zęby, czasami trzeba było kilku, kilkunastu 

ostrych słów. Burmistrz nie jest człowiekiem, do którego nic nie dociera, który ma wytyczone 

jakieś światełko w tunelu i trzyma się tego światełka i nie słucha tego, co mówią do niego czy 

mieszkańcy, czy Rada. Sama niejednokrotnie przeprowadziłam kilkunasto- kilkudziesięcio- 

rozmowy (...) minutowe rozmowy, gdzie starałam się przekonać. Gdzie Burmistrz potem, po 

zastanowieniu też czasami powiedział, no faktycznie może tak będzie lepiej. I tutaj panie 

Włodku myślę, że dojdziecie do jakiegoś konsensusu, że razem z Radą pochylicie się nad tym 

wszystkim, zastanowicie. Każdy chce mieć. Każdy chciałby dojechać. Dzisiaj jest więcej 

samochodów, niż mieszkańców w domu. I każdy chciałby mieć drogę. Niemniej jednak, 

podziękowania dla pana Burmistrza za to wszystko, co zrobił do tej pory. A zrobione jest 

bardzo dużo. Dziękuję, panie Burmistrzu. I gratuluję, jeszcze raz. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Agnieszka Małek: Witam wszystkich Jak 

dziś każdy broni swego, to i ja się odezwę. Panie Burmistrzu. Jaki jest przewidywany termin 

odbioru ul. Dziarnowskiej? Bo pan Wiesław zadał pytanie, ale takie niekompletne dla mnie 

nie. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec Panie Przewodniczący, szanowni państwo. 

Chciałem przede wszystkim (...) Może zacznę od tego. Chciałbym podziękować radnym Rady 

Miejskiej za przegłosowanie wsparcia dla Powiatu na kolejną inwestycje powiatową. No 

niestety nie wszystkim, bo nie wszyscy zagłosowali. I w tym miejscu tak naprawdę, narzuca 

się pytanie. Panie Edwardzie. Jak ja mam przekonać Starostę do realizacji inwestycji na pana 

terenie, skoro pan głosuje przeciw? Ale, ale może to jak skończę. Dobrze? Znaczy to taka 

tylko sugestia, nie. Bo wiecie państwo, tak jak tu już wcześniej zostało powiedziane, ja 

naprawdę wkładam wiele serca w tą funkcję, którą pełnię i staram się dyskutować i 

proponować różne inwestycje na terenie Gminy Mogielnica. Oczywiście, dyskutujemy to 

czasami wspólnie z tutaj, z radnymi gminnymi i z radnymi powiatowymi, z panem 

Burmistrzem, z panem Starostą. Tylko właśnie dyskutujemy na argumenty. I tych 



argumentów jest nam potrzebne dużo, bo inwestycji też jest bardzo dużo na terenie gminy, na 

terenie powiatu. Słuchajcie. 600 km dróg powiatowych na terenie Powiatu Grójeckiego, to nie 

jest mało. A naprawdę, te drogi powiatowe są w opłakanym stanie. My w Mogielnicy, 

możemy naprawdę, naprawdę czuć się świetnie z tymi drogami powiatowymi, które mamy na 

terenie Gminy Mogielnica. Bo jak pojedziecie do innych gmin, takich dróg nie mają w życiu. 

Chcieliby mieć, ale niestety nie mają. Naprawdę, sporo tych dróg zostało zrealizowanych 

dzięki współpracy. Bo szanowni państwo, no tak to jest, że zgoda buduje, niezgoda rujnuje. I 

jeżeli będziemy się przerzucać teraz winami za różne rzeczy, to no niestety nie zbudujemy 

nic. Lepiej jest rozmawiać merytorycznie i budować. Nie zawsze da się zbudować wszystko 

od razu. Potrzebny jest czas. I to tyle, w tej kwestii. Także, dziękuję państwu szanowni radni, 

za przegłosowanie. Dziękuję tutaj panu Wiesławowi, za słowa otuchy i wsparcie, że te 

inwestycje są realizowane, że widzi pan to, że staram się w jakiś sposób realizować. Dodam 

tylko tyle, że na chwilę obecną z tego, co tak sobie tam kojarzę, to około 20 inwestycji udało 

się już zrealizować z powiatem, gmina z powiatem. To niemało w ciągu tej kadencji, a w 

swoim czasie zrobię takie sprawozdanie ze swojej pracy w Radzie Powiatu i pewnie państwo 

sobie zapoznacie się z nim. Pewnie go też zamieszczę w gazecie Jabłonka, więc każdy z 

mieszkańców będzie się mógł zapoznać. Gratuluję panu Burmistrzowi, oczywiście 

absolutorium i wykonania tego budżetu. Super, że to się udało. Most w Główczynie. Tu pan 

Edward też nawiązał do tego, że most w Główczynie rozpadnie się za 2 lata. - 3-4.A, 3-4. 

Zmienił. No, okej. Dobra. Opinia ludzi, którzy to budują. Opinia ludzi. Czy ta opinia jest 

jakąś opinią pokrytą badaniami, jakimś pismem? Czy tylko taka z ust do ust? A nie. Ja pytam. 

Bo wie pan, bo możemy dyskutować na pewne tematy, ale musimy mieć podstawę do 

dyskusji. A podstawą do dyskusji są badania, przeprowadzone być może jakieś, nie wiem, 

pomiary. A wie pan, ja też mogę powiedzieć, że ten most on nie wytrwa 4 lat. On wytrwa rok 

i się rozwali. Albo wytrwa 20 lat. Ja tego nie wiem. Szanowni państwo. Ja sobie zdaję sprawę. 

Ja tylko chcę powiedzieć, dlaczego została podjęta taka decyzja, nie inna jeżeli chodzi o 

remont tego mostu. Ja też bym chciał, zresztą jednokrotnie prowadziłem rozmowę zarówno z 

Powiatowym Zarządem Dróg, z panem Starostą, z panem Burmistrzem. Może tutaj 

potwierdzić. Chciałbym, żeby tam była płyta żelbetowa na tym moście i wylany asfalt. I żeby 

on przetrwał już wieki. Tylko niestety, na dzień dzisiejszy z tego z informacji, jakie posiadam 

z Powiatowego Zarządu Dróg, kiedy były robione podpory tego mostu, nie wiem w jaki 

sposób to było robione, niestety nie ma żadnej dokumentacji, szanowni państwo w Powiecie. 

Nie ma żadnej dokumentacji. I żaden z człowiek ze zdrowym rozsądkiem nie podejmie się, 

żeby na tych podporach położyć żelbetową płytę, szanowni państwo. Dlatego, że wjedzie 

ciężarówka na tą żelbetową płytę, która sama w sobie ma ogromny ciężar i jeszcze do tego 

dochodzi asfalt. Wjedzie teraz ta ciężarówka i się po prostu zarwie to wszystko. Dlatego (...) I 

teraz trzeba by było przeprowadzić inwentaryzację, zatrudnić specjalistów, którzy by zbadali, 

czy te podpory wytrzymają. Szanowni państwo, to są ogromne koszty. A. No jak się ma 

pieniądze, to można sobie robić. Wiecie państwo, to tak samo jak u nas w gospodarstwie. Jak 

mam kasę, to idę, kupuję, robię. Ale jak jej nie mam, to robimy drogą gospodarczą tak, żeby 

było dobrze. I tak został zrobiony ten most. Bo nie ma innej możliwości na chwilę obecną, bo 

nie ma na to pieniędzy. Czy wytrzyma 4 lata, czy 5, czy 20, to ja uważam, że mieszkańcy 

tamtych miejscowości Popowic, Dziunina będą jeździć tym mostem jeszcze, spokojnie wozić 

jabłka i pryskać i spokojnie przejadą. I będą i pewnie ciężarówki jeździły, chociaż tam do 3 t 

jest. A gdyby nie jeździły, to ten most na pewno wytrzymałby dłużej. Ale no słuchajcie, ja nie 

mam wpływu na myślenie mieszkańców. Jak ktoś bezmyślnie wjeżdża na most, który jest do 

3 t, wjeżdża ciężarówką, która waży 30 t, no to przykro mi bardzo. No nie mam wpływu na 

tych mieszkańców. To może pójdźmy w tym kierunku, panie Edku, żeby tłumaczyć tym 

mieszkańcom, bo pan jest z tamtego regionu, żeby nie jeździli tym ciężkimi samochodami. 

Kontynuując temat, powiem szczerze, ja nie jestem (...) Ja nie jestem (...) Wie pan. Jak pani 



im kupi samoloty, to może będą fruwać. Nie wiem. Ale ja nie jestem naprawdę mściwy i 

realizuję inwestycje w pana terenie, tak naprawdę. Bo ul. Zagańczyka też do pana zmierza. 

Ulica, która została wybudowana od Belwederu do Dziunina, też do pana zmierza. Ale jeździ 

pan tam ulicą. Jeździ pan? I chyba racjonalnym, racjonalne jest to, żeby budować ulicę od 

strony miasta. A nie od strony, na przykład Dobiecina. Bo jak wybudujemy ulicę od strony 

Dobiecina (...) Ile jest mieszkańców w Dobiecinie? Ilu mieszkańców może być? No nie wiem. 

50? No to 100. Będzie jeździło 100 mieszkańców tylko tą drogą. A jak wybudowaliśmy drogę 

z tej strony od Mogielnicy, od miasta w kierunku Dobiecina, to będzie jeździło tysiące 

mieszkańców. Bo będą jeździli do Popowic, będą jeździli do Miechowic, do Dziunina być 

może. I do Dobiecina i do [niezrozumiałe] i w różne miejsca tak naprawdę. Więc proszę nie 

mówić, że to było nieracjonalnie zrobione. Ale tłumaczę panu, że na wszystko trzeba mieć 

pieniądze. I powiem szczerze, toczą się już rozmowy z panem Burmistrzem, ze Starostą, o 

wydłużeniu tego odcinka, zbudowaniu kolejnego etapu tej drogi od Miechowic, od tego 

dobrego asfaltu, który tam został, do skrzyżowania na Pawłowice. Ale musimy znaleźć 

pieniądze. I szukamy. Jak znajdziemy, to zostanie zrealizowane. Odcinków tak naprawdę, 

zrealizowaliśmy sporo na terenie gminy w różnych miejscach. Niezależnie od tego, czy 

powinniśmy czy nie powinniśmy, bo my na to nie patrzymy. I tyle. Dziękuję państwu bardzo 

serdecznie. Jeszcze było pytanie o termin zakończenia ul. Dziarnowskiej. Termin 

zakończenia. To ja powiem. Planowany termin zakończenia (...) Znaczy, planowany termin  

zakończenia inwestycji był na 20 września, jest tak naprawdę. Aczkolwiek, z informacji od 

firmy Strabag, mam znaczy, mam informację od firmy Strabag, która chciałaby zakończyć tą 

inwestycję tak naprawdę, do połowy sierpnia. Tego roku. Tak, oczywiście. Tylko, że tam 

problem, tak jak pan Burmistrz powiedział polega na tym, że wiele dodatkowych robót 

zostało przeprowadzonych na tym odcinku drogi. I inne instytucje, niestety grzebią się z tym, 

co mieli zrealizować. Przede wszystkim PGE tutaj mam na myśli, ponieważ robią, 

wpuszczają linie energetyczną pod ziemię. I jak państwo przyjedziecie tą drogą, bo ja jeżdżę 

bardzo często z racji tego, że tam staram się w jakiś sposób to nadzorować. Widzi, że zaczęta 

została budowa chodników od strony Rynku. Wcześniej było, pierwotnie było planowane z 

tamtej strony, ale póki co, od skwerku na Dziarnowskiej od tego placu zabaw, w kierunku 

Otalążki, stoją jeszcze słupy oświetleniowe stare energetyczne, które generalnie PGE 

powinno już sunąć. Dlatego zaczęliśmy stąd robić chodnik. Niestety, jak (...) Zobligowali się 

tak naprawdę, że do 15, do 15 maja mieli zrobić to wszystko, wrzucić pod ziemię już i pójść 

sobie z budowy. Niestety, mamy już czerwiec i niestety, jeszcze są na budowie. I cały czas 

tam, po prostu dłubią, cały czas coś robią. I generalnie, jeszcze robota nie jest skończona 

Powiem tak. To nie jest zadowalające dla nas, ponieważ wiecie państwo doskonale, że 

inwestycja ta została, jest sfinansowana z środków zewnętrznych. I mamy, jesteśmy zagrożeni 

tak naprawdę, utratą tych środków. Więc na pewno nie pozwolimy na to, żeby ta energetyka 

(...) Po prostu, zakażemy im wejścia na budowę, bo generalnie plac budowy przekazany jest 

do firmy Strabag i ona decyduje tak naprawdę o tym, czy ktoś może tam wejść czy nie. Bo 

odpowiada za ten plac budowy. I podejrzewam, że jeżeli energetyka nie wywiąże się ze 

swoich obowiązków, a z tego co widać to chyba się nie wywiąże. No nie wiem, chyba że 

wezmę się za robotę i to w ciągu tam nie wiem, 2 tygodni ogarną. I wtedy by ewentualnie, 

będzie możliwość kontynuacji. Z tego co wiem, to jeszcze nie mają, bo tam ma być 

montowany transformator, jeszcze transformatora nie mają. Więc, nie wiem. Tak naprawdę, 

nie wiem. Jest to naprawdę pod wielkim znakiem zapytania. Ale w pewnym momencie firmie 

Strabag braknie cierpliwości i po prostu, zamknie im teren budowy. No i będzie realizować 

plan, czyli zakończymy budowę. Szkoda by było dlatego, że no ładnie by było, gdyby tych 

słupów energetycznych nie było, żeby ta linia była już wpuszczona pod ziemię. Ulica też by 

wyglądała znacznie lepiej. Bo lampy mamy zamontowane po lewej stronie, piękne, nowe 

lampy. Więc bez sensu byłoby, żeby te lampy, które stoją stare, jeszcze tam stały. No 



niemniej jednak, jest to skomplikowany temat i może się trochę z tym tematem zejść. A 

powiem szczerze, że firma PGE niestety jest niesłowna i cały czas jakieś tam plany podaje, 

terminy kolejne zakończenia swoich inwestycji. Niestety, nie dotrzymuje tych terminów. 

Także miejmy nadzieję, że ta inwestycja się zakończy pozytywnie i zakończy się wcześniej, 

niż planowano w dokumentacji. I tyle z mojej strony. 

 

   Przewodnicząca Zarządu Komitetu Osiedlowego Agnieszka Małek:  Panie Burmistrzu. Ja 

wcześniej na sesjach zgłaszam na ul. Szkolnej i przejazd, takie drewniane słupy do wymiany. 

Bardzo bym prosiła, żeby to uwzględnić też w jakiejś piśmie od gminy, żeby to było 

wymienione. Gdyż jeden się przewrócił ostatnio i to jest też zagrożenie duże. I jeszcze mam 

jedno, na koniec. Sport, tak. Ja się zgadzam ze wszystkim, ze sportem i tak dalej. Mamy (...) 

Bo nie słyszę. Panie Burmistrzu. Sport, tak. Jestem całym sercem za tym, żeby krzewić to 

wszystko. Popieram całym sercem. Ale mam też od siebie taką myśl. Gdy Szkoła (...) 

Jedynka. Chodzi o Jedynkę. Podpisał umowę z wojskiem, ze Strażą tak, panie 

Przewodniczący? I chciałabym też zrobić taki nacisk na języki obce w tej szkole, żeby więcej 

się działo w tym kierunku. Bo tu jest tak pięknie napisane, co dostałam dzisiaj w tym 

programie, kształcenie liderów jutra. To też będzie procentowało przyszłością. Później to po 

prostu, będzie oddane. Wiemy jak, bo to jest przyszłość naszych dzieci, tak. Więc jeśli by 

można było, to się rok szkolny kończy i w przyszłym roku szkolnym, do programu wciągnąć 

ewentualnie. Mamy panią, która uczy francuskiego. Może by można ją poprosić o dodatkowe 

jakieś zajęcia. Żeby pan to uwzględnił w budżecie też gminy, żeby się na to pieniądze 

znalazły. I pan też musi uwzględnić te zajęcia sportowe dodatkowe, też. Bo na to nikt 

charytatywnie nie będzie pracował. Prawda? Dziękuję bardzo. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Odpowiem, odnośnie słupów drewnianych. Oczywiście 

napiszemy do Orange, bo to ich jest jak gdyby właściwość. I tutaj akurat pani Wioletta siedzi, 

to od razu prośba o przygotowanie pisma. Jeżeli chodzi o język francuski. Wczoraj byłem na 

podsumowaniu tego projektu Erasmus w ZSO. I właśnie na ten temat rozmawiałem. Język 

francuski, od 1 września będzie nauczany w Zespole Szkół Ogólnokształcących, zamiast 

języka niemieckiego. Pani Natalia Załucka. 

 

   Radny Edward Kieszek: Nie chcę się przerzucać, tak powiedzmy tymi słowami, ale muszę 

zabrać znów głos, bo jestem posądzony tutaj, że jestem przeciwko jakiejś inwestycji na 

drodze Dębnowola. Nie będę popierał zadań, które nie muszą być realizowane już. Droga (...) 

Cały czas będę upierał się przy tym, że droga w Dębnowoli jest bardzo dobrej jakości. Drogi 

w kierunku do Dańkowa są w bardzo opłakanym stanie. A. Jeżeli pan twierdzi, to panu tak 

oddam, zadam małe pytanie. Zajmuje się pan rolnictwem, troszkę sadownictwem. Czy jak 

ciągnik się popsuje, to reperuje pan popsuty, czy ten dobry? Dziękuję bardzo. 

 

   Radny Powiatu Grójeckiego Robert Lipiec:  Panie Edwardzie. Powiem Panu tak. Jeżeli 

jesteśmy przy rolnictwie i ciągnikach, to generalnie o ten dobry dbam, żeby się nie popsuł. 

Oczywiście, ten popsuty reperuję. Więc najpierw, zadbajmy o to co jest niebezpieczne. 

Powiem to, co panu powiedziałem. Byliśmy, ja pamiętam co najmniej 2 spotkania w 

Dębnowoli i Borowem z mieszkańcami gminy. Zadeklarowali wkład własny finansowy na 

remont tej drogi. A priorytetem w Powiecie Grójeckim na chwilę obecną, jest wkład 

mieszkańców w inwestycję. Jeżeli mieszkańcy deklarują swój wkład w inwestycję, to 

priorytetowo traktujemy tą inwestycję. To chcę panu po prostu, przekazać taką informację. 

Oczywiście (...) Nie, nie muszą sobie zrobić sami, bo oczywiście tak samo, jak i wiele firm 

pomaga powiatowi i chyba zarówno panu, jako radnemu gminnemu, jak mnie, jako radnemu 

powiatowemu. No, nie śmierdzą żadne pieniądze. I generalnie, jeżeli ktoś chce wesprzeć 



powiat czy gminę w budowie drogi, no to nie powiemy, że nie, nie wspieraj, słuchaj, bo co ty 

będziesz wspierał jak tu gmina ma, to co będziesz wspierał tam. No, panowie, szanowni 

państwo. Jeżeli mieszkańcy chcą pomagać, jeżeli firmy, grupy producentów chcą pomagać, 

bo użytkują te drogi. No wszyscy użytkujemy te drogi. Tych pieniędzy w samorządach 

zawsze brakuje, wiecie doskonale o tym. Poprzez różne względy, poczynając od subwencji 

oświatowej w gminie, kończąc na służbie zdrowia w powiecie, gdzie są 2 szpitale ciągle 

niedofinansowane i ciągle trzeba pompować w mnie ogromne pieniądze. No niestety, niestety 

tak to jest, że pieniędzy w samorządach brakuje. Nie jesteśmy w stanie zrobić wszystkiego 

naraz. Ale ja myślę, że cierpliwość się opłaca i wcześniej czy później, wszystkie inwestycje 

zostaną zrealizowane. 

 

   Radny Edward Kieszek:  Ja nie chcę, żeby pan Robert (...) Bo ja odbieram to, jako jego 

osobiste tłumaczenie się. Wiem jaką sytuacja jest w powiecie od radnych z innych miejsc, 

innych gmin. I ja mam swoje zdanie. Dziękuję, do widzenia. Nie będę już zabierał nikomu 

czasu. 

 

17. Zakończenie obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski:  Dziękuję bardzo, szanowni państwo, za udział w 

dzisiejszej sesji. Zamykam LXVII sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy (...) LXXVI sesję Rady 

Miejskiej w Mogielnicy. Dziękuję bardzo. Życzę miłego dnia. Wszystkiego dobrego. 

 

 Na tym protokół zakończono.  
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